
E L  D I A R I E TVinaròs
SETMANARI D’INFORMACIÓ LOCAL          22 de maig de 2021 Núm 3.177 - 1,50 €

Vinaròs CF
Triomf vital per l’ascens

Concurs de Cuina Aplicada al Llagostí
Participaran 10 restaurants locals

Examens teòrics de conducció
Gestions pel seu retorn a Vinaròs

La Cort d’Honor, formada per 21 dames i cavallers
Una reina i un rei per a la Fira i Festes
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I M P O RTA N T
Aquest setmanari no accepta com a 
seues les opinions expressades pels 
col·laboradors, que tenen l’exclusiva 
responsabilitat del text publicat amb la seua 
firma, ni es fa responsable de l’autenticitat 
de la publicitat. Les col·laboracions ens 
poden fer arribar per correu electrònic 
a diariet@vinaros.es i no podran 
sobrepassar les 25 línies en Times New 
Roman (cp.12), excepte en el cas de partits 
polítics amb representació municipal que 
tenen assignat un espai fix. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, 
cognoms, domicili, telèfon, fotocòpia del 
DNI de l’autor, o bé, en el cas d’entitats, del 
representant responsable. No s’admetran 
pseudònims. La direcció no es compromet 
a publicar les col·laboracions que arriben 
després del dimarts a les 13 hores.

En escrits que requerisquen resposta sols 
s’admetrà un torn de rèplica.

VinaròsE L  D I A R I E T

Jennifer Polo i Alexandru Mihai Negreanu,  al costat de l’alcalde, Guillem Alsina, la regidora de Festes, Paula Cerdà 
i l’autor del cartell anunciador de les festes, Sebastián Casanova

 

Una reina i un rei 
per a la Fira i Festes

X.Flores

Jennifer Polo Diego, en representació del Club de Caça Sant Sebastià i Alexandru Mihai Negreanu, 
del col·legi de la Misericòrdia, seran la reina major i el rei infantil de la Fira i Festes de Sant Joan i Sant 
Pere 2021. L’acte d’elecció va ser com és habitual per sorteig i es va celebrar a l’Auditori Municipal 
dissabte 15 de maig a les 19 hores, amb aforament reduït i a porta tancada.  

La cort d’honor d’enguany és bastant nombrosa i està 
integrada per 21 representants, 7 majors -sis dames i un 
cavaller- en representació de diferents entitats i altres 
14 infantils -12 dames i 2 cavallers- representant tant a 
entitats com a col·legis de la localitat.  
La regidora de Festes de Vinaròs, Paula Cerdà, va obrir l’acte 
saludant els assistents i va agrair el compromís de la nova 
cort d’honor, apuntant que seran unes festes diferents. 
“Qui ens havia de dir que ens veuriem en una pandèmia 
que va aturar el món i que ens va confinar a casa, però 
poc a poc les circumnstàncies han anat canviant, ens hem 
adaptat a la nova normalitat i hem pogut tornar a veure 
familiars i amics, hem tornat a una normalitat sempre sent 
responsables. Per això podem tornar a celebrar le festes, 
que tots sabem que no seran igual. Però respectarem totes 
les mesures sanitàries, gaudirem dels actes i farem que 
aquestes festes passen a la història”, va assenyalar.    

Durant el qual també es va presentar el cartell anunciador 
de les festes, obra del dissenyador gràfic Sebastián 
Casanova. Aquest cartell engloba diferents característiques 
i figures típiques de les festes com els nanos i gegants, el 
Ball de Dimonis, els focs artificials, la banda de música, 
la Muixeranga de Vinaròs i  la cort de dames i cavallers. 
Casanova ha inclòs també la plaça de bous, el campanar 
i la fira.
L’acte el va tancar l’alcalde, Guillem Alsina, que va tindre un 
record per a les víctimes del Covid-19 i els seus familiars, 
va recordar l’obligatorietat de respectar les normes 
sanitàries i també va desitjar molta sort a Paula Cerdà, que 
recentment s’ha fet càrrec de l’àrea de Festes. També va 
lloar els 21 representants de les festes. 
“Des de 1686 han passat molts anys de festa, i sempre hem 
sentit dir que es van haver de suspendre per la Guerra 
Civil. Ara haurem d’afegir que la última vegada que la 

Jennifer Polo Diego, en representació del Club de Caça Sant Sebastià i Alexandru 
Mihai Negreanu, del col·legi de la Misericòrdia, seran la reina major i el rei infantil 

d’una cort d’honor formada per 21 integrants
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Fira i Festes es va suspendre va ser amb motiu de la 
pandèmia de Covid-19. Aquelles i aquells que avui ja 
sou representants de les festes, tot i la vostra joventut, 
heu estat testimonis de primera mà d’un capítol històric 
que ha marcat la vostra vida. Una generació que heu 
vist interromput un dels moments més tendres de la 
vostra vida: la vostra infantesa i la vostra adolescència. 
Però tot i això sou els primers que heu sabut donar 
exemple a cada situació. Una generació que tot i les 
circumnstàncies heu decidit donar un pas endavant”, va 
assenyalar, demanant un aplaudiment per tota la cort 
d’honor. 
A més va tindre paraules d’agraïment per a l’anterior edil 
de Festes, Marc Albella, del qual va dir que ha potenciat 
les festes en els anys en què ha estat al capdavant de la 
regidoria.  
Es va donar la circumstància de que una de les dames 
no va poder assistir en estar contagiada de coronavirus 
i ho va fer una altra representant en el seu lloc.   La 
regidoria que dirigeix Cerdà es troba actualment 
immersa en l’organització de diversos actes per a la Fira 
i Festes de Sant Joan i Sant Pere, que tindrà lloc del 19 

al 29 de juny.  
Una cita que serà diferent a altres anys, ja que s’haurà 
de tindre en compte la normativa que cal respectar per 
a previndre contagis i evitant qualsevol aglomeració. 
En aquest sentit, es contemplen cinc diferents escenaris 
per a organitzar concerts i un altre tipus d’actuacions 
repartits per tota la ciutat (el Vinaròs Arena de la plaça 
de bous, la carpa del port, la carpa de l’Atlàntic, l’auditori 
i possiblement una altra prevista entre l’extrem nord 
de la platja del Fortí i el passeig marítim). Tots els 
actes estan previstos amb gent asseguda i controls 
d’aforament i temperatura, tal com es va fer el passat 
estiu en l’escenari del Vinaròs Arena, on es van celebrar 
concerts i activitats culturals. Una altra de les mesures 
per a controlar millor aquests aforaments que es volen 
aplicar és la possibilitat de poder sol·licitar prèviament 
els tiquets dels actes als quals es vol acudir, ja que 
l’assistència tindrà en tots ells una limitació de públic 
perquè es respecte la distància social. 
Serà, per tant, una edició especial d’unes festes en les 
quals la normativa i l’evolució sanitària derivada del 
coronavirus marcarà l’agenda d’actes i els aforaments.
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L’alcalde, Guillem Alsina, amb els regidors 
d’Urbanisme i Participació Ciutadana, José Chaler 
i Hugo Romero respectivament, s’han reunit amb 
els veïns del carrer de José María Salaverría per a 
explicar de forma més pròxima i detallada les obres 
de millora del vial que s’executaran entre l’últim 
trimestre del 2021 i el primer del 2022. 
El projecte compta amb un pressupost de 350.000€ 
que es finançarà íntegrament a través del programa 
“Reconstruïm Pobles” de la Generalitat Valenciana.
L’alcalde va recordar que “la renovació de les 
dotacions urbanístiques del carrer de José María 
Salaverría, que va presentar l’Ajuntament de 

Vinaròs, va ser una de les 21 propostes escollides 
per la Generalitat Valenciana a la província de 
Castelló, per a rebre la subvenció”. Segons afegia, 
inicialment el Govern Autonòmic va atorgar una 
ajuda de 250.000€ i més tard va decidir augmentar 
aquesta quantitat fins als 350.000€, fet que 
suposarà finançar tot el projecte valorat amb un 
pressupost de 353.356€.

Les millores
Pel que fa a les obres, consistiran en la millora de 
l’estructura viària amb l’ampliació de les voreres 
per oferir una major seguretat per a les persones 

amb mobilitat reduïda, a més de crear una zona 
per a l’estacionament de vehicles i una carretera 
amb una amplada de 3,40 metres per a facilitar la 
circulació.
D’altra banda, els treballs també inclouran la millora 
de les instal·lacions de sanejament i pluvials, així 
també com la renovació de l’abastiment d’aigua 
potable i la substitució de l’enllumenat públic per 
un de més eficient.
Alsina assenyalava que la reunió amb els veïns va 
servir també per escoltar les seues observacions 
perquè els treballs es puguen desenvolupar amb 
les menors molèsties possibles.

L’Ajuntament es reuneix amb els veïns del carrer de José María 
Salaverría per explicar les obres de renovació del vial

La Regidoria d’Obres i Serveis, encapçalada per 
Carmen Morellà, va realitzar els tràmits per a 
sol·licitar la col·laboració del Consorci Provincial 
de Bombers per a la reparació de diversos camins 
rurals de plataforma de terra per tal de millorar 
el trànsit. Cal destacar que per part de la Brigada 
Municipal es va analitzar l’estat dels camins per 
a prioritzar aquells que estaven més malmesos 
per a realitzar la reparació i garantir uns vials 
més segurs.  Per la seua banda, des del Consorci 
de Bombers s’ha dut a terme l’adequació dels 
camins amb maquinària específica. En concret, 
s’ha actuat al camí de la ratlla del terme i La 
Parreta, així com la via de servei paral·lela a 
l’autopista, amb un tractor amb pala i corró per 
a poder compactar el terra, a més del personal 
professional per a manipular la maquinària.
La regidora d’Obres i Serveis, Carmen Morellà, ha 
explicat “que és imprescindible la col·laboració 

amb el Consorci de Bombers per a executar 
aquestes feines de reparació dels camins rurals i 
oferir una major seguretat viària als conductors”. 
En aquest sentit, Morellà afegia que el cos disposa 

de la maquinària i els professionals per a poder 
desenvolupar aquestes tasques i agraïa la feina 
realitzada, així com la bona disposició per a 
col·laborar sempre amb l’Ajuntament.

L’Ajuntament adequa els camins rurals 
amb la col·laboració del Consorci de Bombers

Les feines s’han dut a terme en el camí de la ratlla del terme i La Parreta, així com la via de servei paral·lela a l’autopista

Informació important per a les col·laboracions
Nou e-mail del Diariet

El correu del Diariet enlloc de diariet@vinaros.org és:
diariet@vinaros.es

La reunió veïnal va tindre lloc a peu de carrer
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Vinaròs celebrarà el pròxim 7 de juny 
una edició especial del Concurs de Cuina 
Aplicada al Llagostí i,  del 21 de maig al 13 
de juny, unes jornades gastronòmiques 
en les quals es podran degustar els plats 
dels restaurants participants. 

El regidor d’Interés Turístic i Promoció de la Ciutat, 
Marc Albella, va explicar dilluns que la d’enguany 
serà una cita de “transició” cap al nou model de la 
Festa del Llagostí que des de la seua regidoria es 
va avançar a principis de legislatura -que havia de 
passar a dir-se Gastrofestival del Llagostí de Vinaròs 
i canviava les seues dates de celebració a finlas de 
maig i principis de juny- però que la pandèmia no 
ha deixat encara estrenar-se. 
D’aquesta manera, de manera extraordinària, 
enguany el Concurs de Cuina Aplicada al Llagostí 
serà exclusivament amb participació de restaurants 
locals. Se celebrarà el 7 de juny de 10 a 13.30 hores 
en el Santuari de la Mare de Déu de la Misericòrdia, 
a porta tancada i només amb presència del jurat, 
alguns convidats i els mitjans de comunicació, 
tenint en compte les restriccions d’aforament 
encara avui dia vigents. El concurs podrà seguir-se 
per streaming i pel canal de Youtube de Turisme 

Vinaròs. Els premis tindran la mateixa quantia que 
en anteriors edicions: Llagostí d’Or i 1500 euros 
al primer premi, Llagostí de Plata i 1000 euros al 
segon i Llagostí de Bronze i 500 euros per al tercer 
classificat.  
En total són 10 els restaurants participants: 
Bergantín, Nou Bar, La Puerta Azul, Rafel lo 
Cristalero, Nou Parada, La Mar de Bo, Casa Lina, 
L’Olivera, Du Monde i Restaurant Teruel. 
El jurat es compon de la següent forma: la presidenta 
serà Vanesa Bustos, xef, dietista i formadora, i com 
a vocals Sergio González, Federico Guajardo, Cova 
Morales i Avelino Ramón. 

Jornades Gastronòmiques i premi popular
Una de les novetats del concurs d’enguany, a més 
d’aquesta participació exclusivament local, és 
que els clients dels restaurants podran votar els 
plats presentats a concurs i s’atorgarà un premi 
popular al més votat dotat amb 750 euros. La gent 
podrà degustar aquests plats durant les jornades 
gastronòmiques que tindran lloc del 21 de maig al 
13 de juny en els 10 restaurants participants, que 
oferiran menús  al preu de 25 euros, IVA inclòs, i 
un dels plats serà el que l’establiment presenta a 
concurs. 
“La nostra intenció era aglutinar en poques 

setmanes la degustació gastronòmica, el concurs 
de cuina i que la Festa del Llagostí passara a ser un 
Gastrofestival. La pandèmia va paralitzar els plans i 
ara que estem recuperant a poc a poc la normalitat 
hem pensat a celebrar una edició de transició, i 
esperem que l’any vinent ja puguem fer-ho tal 
com ho havíem proposat inicialment”, va explicar 
Albella. L’edil socialista va insistir que per part de 
la seua regidoria hi havia dues opcions “no fer el 
concurs i quedar-nos només amb unes jornades 
gastronòmiques, o pensar en aquesta acció de 
suport al sector, que ha tingut una resposta molt 
positiva a la participació en el concurs i per a 
nosaltres és molt interessant”. 
També va assegurar que les dates d’aquesta edició 
seran les que s’utilitzaran a partir d’ara.  

Canvis en el calendari gastronòmic anual
Aquest canvi de dates, com va explicar Albella, 
reestructura el calendari gastronòmic anual de la 
ciutat. Així, de febrer a març se celebren les jornades 
de cuina de la galera, de maig a juny les jornades de 
cuina del llagostí i el concurs, a partir de setembre 
i durant el mes d’octubre el Dia Mundial de la 
Tapa i les jornades del ranxo mariner, i d’octubre 
a novembre les jornades gastronòmiques dels 
arrossos.

X.Flores

El regidor d’Interès Turístic i Promoció de la Ciutat, Marc Albella, va presentar dilluns 
a la biblioteca pública la edició especial del Concurs de Cuina Aplicada al Llagostí 

El Concurs de Cuina Aplicada al Llagostí serà una edició 
especial amb la participació de 10 restaurants locals

Els clients dels restaurants participants podran degustar els plats presentats en els menús inclosos en unes jornades 
gastronòmiques i s’atorgarà per primera vegada un premi popular
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Vinaròs iniciará “en breve” las obras de sellado del antiguo vertedero municipal  según ha 
anunciado el alcalde Guillem Alsina. “Hemos recibido la confirmación por parte del director 
general de Cambio Climático y Calidad Ambiental, Joan Piquer, de la firma del acta de 
replanteo de estas obras por parte de los técnicos de la Generalitat”, ha señalado el primer 
edil. 
Unas obras que supondrán una inversión de 2,5 millones por parte de la Generalitat 
Valenciana para recuperar más de 58.000 metros cuadrados de espacio verde y que se 
enmarcan dentro del plan autonómico de sellado de vertederos de la Generalitat valenciana.  
El plazo de ejecución de los trabajos es de once meses. 
Hay que recordar que existía un proyecto de desmantelamiento de este vertedero que 
fechaba del año 2011, pero que tuvo que ser adecuado a la normativa para obtener el 
permiso de otras administraciones. En enero de 2020 fue presentado el nuevo proyecto de 
sellado en el Ayuntamiento de Vinaròs, que fue adjudicado a mediados del pasado año a la 
empresa Ferrovial Agroman. Las obras deberían haber empezado antes del pasado verano 
pero se pospusieron debido a la crisis del Covid y al requerirse de la contratación de un 
servicio de apoyo técnico a la dirección de obra y coordinación de seguridad y salud. 
En cuanto a los aspectos técnicos de los trabajos, se establece la colocación de un primer 
manto de regularización de 60 centímetros de tierra, seguido de una malla para captar los 
gases y una lámina de geotextil para la protección y el sellado superior de la zona, así como 
unas capas adicionales para recoger las lluvias. 
La parte superior la rematarán con tierra, en la que plantarán distintas especies autóctonas 
y, además, realizarán cunetas perimetrales de hormigón. 
El sistema de desgasificación que instalarán estará conformado por 34 pozos de una 
profundidad de entre 5 y 10 metros, con una red horizontal que comunicará los mismos y 
canalizará los gases hacia una chimenea. Por último, habilitarán tres bombas que permitirán 
la extracción de los líquidos para transportarlos a la depuradora.

Vinaròs iniciará “en breve” las obras de sellado 
del antiguo vertedero municipal

El periodo de ejecución de la obra, que fue adjudicada a Ferrovial Agroman, será de 11 meses una vez iniciada
X.Flores

La directora territorial de Presidència a Castelló, Eva Redondo, s’ha reunit 
amb l’alcalde de Vinaròs, Guillem Alsina, en la seu del Consell a Castelló, 
per a abordar els principals projectes que la Generalitat Valenciana té en 
marxa en la localitat.
L’alcalde Alsina ha traslladat a Redondo la necessitat d’actuar en matèria 
d’infraestructures viàries en dos punts: mitjançant l’agilitació de la 
construcció d’una rotonda en la N-340 per a facilitar l’accés a la zona 
comercial existent i a l’Hospital Comarcal, ja que es tracta d’un vial amb 
molt de trànsit i que registra bastants accidents; i la construcció del nou 
enllaç entre la N-232 i l’AP-7, una actuació que la Conselleria d’Obres 
Públiques va incloure entre les deu actuacions a realitzar després de 
la liberalització de l’autopista. Sobre aquesta actuació, la directora 
territorial ha explicat que aquesta és una obra prioritària per al Consell 
per la necessitat de connectar l’autopista amb la principal via que uneix 
el nord de la Comunitat Valenciana amb Aragó, Navarra i el País Basc, 
“i per això, encara que la competència és del Govern Central, estem 
realitzant un seguiment d’aquestes actuacions”. 
Un altre dels temes plantejat per l’alcalde en la reunió ha sigut el 
desenvolupament de diferents zones industrials de la localitat com el 
polígon “Soterranyes”, que va quedar paralitzat per problemes d’afectació 
mediambiental i al patrimoni. La Direcció General d’Urbanisme està 
treballant en la tramitació del polígon, perquè és un projecte bàsic per 
al desenvolupament econòmic del municipi, que necessita sòl industrial 
per a atraure noves empreses, per la qual cosa és prioritari la seua 
agilitació. 
Quant al tema sanitari, els dos representants han abordat la construcció 
del nou centre de Salut Vinaròs II, una legítima reivindicació dels veïns a la 

qual es donarà resposta mitjançant una inversió de 5 milions d’euros. L’Ajuntament 
ja va cedir els terrenys a la Generalitat, i ara mateix està tramitant-se la licitació de 
les obres. 
Finalment, Alsina ha traslladat a la directora territorial la urgència de reprendre les 
freqüències dels trens de Rodalia que connecten la capital de la Plana amb el nord 
de la província, ja que es van veure reduïdes amb motiu de la pandèmia. L’alcalde 
ha explicat que “Renfe continua oferint un màxim de fins a set trens per sentit, 
depenent del dia de la setmana, enfront de les dotze que existien abans de la crisi 
de la Covid-19, per la qual cosa existeix bastant malestar entre els usuaris”. En aquest 
sentit, Redó ha indicat que la Generalitat està reclamant l’ampliació dels serveis i ha 
recordat que el Consell sempre ha defensat davant Madrid una gestió autonòmica 
del servei de rodalia mitjançant el traspàs de les competències per a garantir una 
gestió més eficaç.

L’alcalde de Vinaròs es reuneix amb la directora territorial 
de Presidència de Castelló

www.vinarosnews.net
Seguiu al Vinaròs.News 

Històries d'avui en dia
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Pz. Agustín Comes, 5, Bajo · VINARÒS
www.estate-vinaros.com     estate.vinaros@gmail.com

+34 964 82 50 48

Disfruta de tu tiempo y dinero, 
        ¡ confía en nosotras !                    

¡Vendemos tu casa !

La Policia Local de Vinaròs ha iniciat controls 
de trànsit en diversos punts de la localitat, amb 
motiu de l’entrada en vigor el passat dia 11 de 
maig de la modificació de la Llei de Seguretat 
Viària. Es tracta d’una iniciativa impulsada des 
de la Direcció General de Trànsit (DGT), amb la 
reducció del límit de velocitat per millorar la 
convivència entre els vehicles i vianants.
La modificació estableix que aquells carrers 
que disposen d’una plataforma única de 
calçada i vorera la velocitat es limitarà a 20 
km/h, mentre que a la resta de vies urbanes 
la velocitat màxima passa a ser de 30km/h. 
Des de la Policia Local de Vinaròs s’han iniciat 
controls en diversos punts de la ciutat per 
garantir que els conductors respecten els nous 
límits de velocitat. Segons ha indicat el cap de 
la Policia Local, Juanma Domènech, “durant 
els primers dies els controls tindran caràcter 

informatiu i a partir de la propera setmana 
seran sancionadors, en el cas de superar els 
límits màxims de velocitat marcats per la nova 
normativa”.
Domènech ha destacat que els controls es 
realitzaran gràcies a la cessió d’un radar de 
velocitat per part de la DGT, que estarà a 
disposició dels agents fins al proper 27 de maig.
El primer tinent d’alcalde i regidor de 
Governació, Marc Albella, ha destacat de la 
seua banda que per part de la Brigada d’Obres 
i Serveis, en coordinació amb Governació, s’ha 
dut a terme el canvi i retirada de senyals per 
a col·locar els nous límits de velocitat. Segons 
ha indicat “amb aquesta iniciativa impulsada 
des de la DGT Vinaròs s’unirà a ‘les ciutats 30’, 
per fer del municipi una ciutat pensada per a 
les persones, sent aquest un primer pas per a 
garantir una major seguretat viària i ciutadana”.

La Policia Local estableix controls de velocitat informatius amb 
motiu de l’entrada en vigor de la nova normativa de la DGT

La velocitat màxima al nucli urbà passa a ser de 30km/h, llevat dels carrers amb plataforma única 
de calçada i vorera on el límit s’estableix en 20km/h

Vinaròs torna a renovar la Bandera Blava per a les 
platges del Fortí i Fora de Forat gràcies a l’excel·lent 
qualitat de l’aigua i l’arena, a més dels serveis que 
s’ofereixen als banyistes, com són el salvament 
i socorrisme, una fàcil accessibilitat i una bona 
assistència a les persones que fan ús dels punts 
accessibles. Aquest distintiu també reconeix una 
bona informació i educació ambiental, així com una 
òptima gestió i una bona qualitat en la prestació 
dels serveis i en les instal·lacions. 
L’Ajuntament de Vinaròs per mitjà de la tasca 
coordinada dels departaments de Turisme, 
Transició Ecològica, la Brigada de Serveis, Innovació 
Digital i Governació, treballa en les darreres 
setmanes per tal que les platges que han obtingut 
el distintiu de Bandera Blava, i també, la resta de les 

platges i cales disseminades al llarg dels 12 km de 
costa, estiguen a punt per a l’inici de la temporada 
alta el proper 1 de juny. Coincidint amb l’inici de la 
temporada alta, també començarà a prestar-se el 
servei de salvament, socorrisme i acompanyament 
de persones amb mobilitat reduïda en els punts 
accessibles del Fortí i El Clot. 

A més a més, i fruit de la tasca conjunta entre els 
diversos departaments municipals, cal recordar 
que en els darrers anys es treballa per tal de 
convertir les platges del Fortí i Fora del Forat en 
platges intel·ligents, projecte emmarcat dins 
de la iniciativa per convertir Vinaròs en una 
Destinació Turística Intel·ligent d’acord amb el 
model de gestió de l’Invat·tur (Institut Valencià 

de Tecnologies Turístiques). En aquest sentit, la 
col·locació d’una boia intel·ligent que analitza la 
qualitat de l’aigua o el control d’aforaments per 
mitjà d’una App específica, són exemples de la 
tasca realitzada en aquest camp i que redunden en 
una millor prestació de serveis tant per als visitants 
com els residents que fan ús de les platges i cales 
de Vinaròs.

El regidor de Promoció de la Ciutat i Interès Turístic, 
Marc Albella, ha afegit que “a tots aquests serveis, 
aquest any tornarem a incloure totes les mesures 
d’higiene i distanciament marcades per Turisme 
Comunitat Valenciana i el Ministeri de Sanitat per 
tal de garantir que tots els banyistes puguen gaudir 
del nostre litoral amb total seguretat”.

Bandera Blava per les platges del Fortí i Fora del Forat
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L’Ajuntament de Vinaròs i l’Associació ESCAN, una entitat sense ànim de lucre 
que desenvolupa un programa de suport integral a dones i menors víctimes de 
violència de gènere assistit amb gossos d’acompanyament, signen el conveni 
per a iniciar un projecte pilot amb una víctima de violència de gènere.
El projecte es desenvoluparà de manera multidisciplinària, en coordinació amb 
l’ajuntament, una psicòloga especialista en Intervencions Assistida amb Gossos 
i una ensinistradora canina.
L’objectiu del projecte és la recuperació psicoemocional d’aquelles dones que 
sofreixen els efectes de la violència de gènere, promovent la seua autonomia i 
independència per a així evitar l’aïllament, dotant-les de les eines psicològiques 
necessàries que les empoderen i els permeten reprendre el control de les seues 
vides a tots els nivells amb plena inclusió en la vida social.
Per a aconseguir-ho, el Projecte ESCAN es basa en la figura del gos i en els 
beneficis que aquests produeixen en els processos rehabilitadors.
El programa es desenvoluparà en diverses fases, una primera de valoració de 
la usuària i de l’animal, una segona fase de socialització i desenvolupament del 
vincle, una tercera d’ensinistrament i la fase final de seguiment i avaluació, sent 

aquest programa totalment gratuït per a la usuària.
En la primera fase s’avalua la idoneïtat de la usuària com a beneficiària del 
projecte a través de valoració psicològica i anàlisi psicosocial. Si es compleixen 
els criteris establerts per a la participació en el programa (capacitat d’unitat 
de vinculació, garanties de benestar animal, etc) els ensinistradors analitzen 
i valoren les característiques físiques i capacitats de treball del gos, els quals 
procedeixen de cria pròpia, donacions de particulars o centres d’acolliment. 
A partir d’aquest moment s’inicien les sessions d’intervenció psicològica 
dutes a terme per la psicòloga especialista en Intervencions Assistides amb 
gossos.
La segona fase de socialització, es realitzarà amb la pròpia usuària per a 
començar el desenvolupament del vincle, convivint el gos amb la dona en 
el seu propi domicili.
La tercera fase d’ensinistrament es duu a terme en el centre d’ensinistrament 
al llarg de diversos mesos en què la usuària acudirà setmanalment a aquest. 
En aquest cas, l’ensinistradora és l’encarregada de formar a la usuària en 
l’ensinistrament, maneig i cures del gos, amb la finalitat que sigui la pròpia 
usuària la que ensinistri a l’animal.
La quarta fase abasta la formació contínua de la usuària i el gos amb controls 
regulars i avaluació de resultats i seguiment.
L’alcalde, Guillem Alsina, ha destacat que “és important posar en marxa 
projectes per a garantir la protecció de les víctimes de la violència de 
gènere, però també per a millorar la seua qualitat vida i facilitar de nou la 
seua integració a la societat”. Segons insistia des de l’Ajuntament sempre es 
donarà tot el suport possible a aquest tipus de programes, així com a les 
iniciatives encaminades a prevenir la violència masclista.
Per la seua banda, el regidor de Governació, Marc Albella, assenyalava “es 
tracta d’una iniciativa pionera de la Comunitat Valenciana, que es realitzarà a 
Vinaròs gràcies a l’Associació ESCAN i a la col·laboració de la Policia Local”. En 
aquest sentit, agraïa l’esforç dels agents per formar part d’aquesta iniciativa 
amb l’objectiu de millorar la qualitat de vida de les víctimes de la violència 
de gènere.

L’Ajuntament impulsa una teràpia emocional amb gossos 
per a víctimes de violència de gènere 

El regidor de Recursos Humans de l’Ajuntament de Vinaròs, Fernando Juan, va informar dimarts 
que el consistori ha editat un manual especialment per a facilitar l’accés telemàtic a tots aquells 
que vulguin optar a les places públiques que convoca l’administració local. Aquest manual, que 
explica pas per pas mitjançant captures de pantalla els procediments a seguir per a tramitar tot 
el procés, estarà disponible en els pròxims dies en la Seu Electrònica de l’Ajuntament de Vinaròs.
La guia és molt completa, ja que contempla els tipus de sol·licituds, les adreces i els telèfons per 
a poder realitzar consultes prèvies, la manera de digitalitzar els documents requerits, la manera 
de sol·licitar la clau electrònica tan important per a realitzar qualsevol tràmit en línia i la manera 
d’emplenar tots els camps requerits i de completar el pagament de les taxes.
Juan ha destacat que “amb motiu de la pandèmia les administracions prioritzen les tramitacions 
digitals i per tant és fonamental indicar als veïns de forma senzilla els passos a seguir per a 
poder realitzar qualsevol gestió telemàtica amb l’Ajuntament, en aquest cas com presentar les 
sol·licituds per a les proves selectives”. En aquest sentit, recordava que és fonamental disposar del 
Certificat Electrònic o Clau Permanent a l’hora de realitzar aquest procés, així com qualsevol altra 
tramitació digital amb l’administració. Aquest dos documents es poden aconseguir a l’Oficina 
d’Informació i Atenció Ciutadana, OIAC, amb cita prèvia, que es pot sol·licitar des de la pàgina 
web de l’Ajuntament, dintre de l’apartat “Tràmits i gestions”.
Covid-19 i teletreball
D’altra banda, Juan va assegurar que fins ara a l’ajuntament de Vinaròs no s’ha produït cap brot 
de coronavirus en l’àmbit laboral i que la implantació del teletreball ha permès mantindre el 
ritme diari de feina. “El fet que no hi haja hagut cap brot significa que s’han seguit rigorosament 
tots els protocols establerts”, va assenyalar, afegint que “no hi ha hagut cap contagi directe en 
l’àmbit laboral, encara que va haver-hi molt de personal exposat per la seva àrea de treball, com el 
Servei d’Atenció Domiciliària, la Policia Local, el personal de neteja o d’atenció al públic”. A més, va 
insistir que malgrat la situació sanitària, l’Ajuntament ha treballat per a garantir els serveis gràcies 
a la modernització informàtica realitzada.
Finalment, l’edil de Recursos Humans va assenyalar que “es continuarà amb el sistema de cita 
prèvia i es prioritzarà la tramitació electrònica, i anirem progressivament normalitzant tots els 
serveis a mesura que es vagi reduint la taxa de la Covid 19 fins a la seva erradicació final”.

VOLS 
TREBALLAR A 
L'AJUNTAMENT?
T'expliquem pas a pas 
com presentar la sol·licitud 
d'admissió a proves selectives 
 

Com fer una 
sol·licitud 
d'admissió a 
proves selectives 
a través de la 
Seu Electrònica

X.Flores

L’Ajuntament edita una guia facilitant els passos per presentar 
les sol·licituds d’admissió a proves selectives

L’alcalde signa el conveni de col·laboració  amb l’Associació ESCAN
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C/ SAN VICENTE, 29 - 1er PISO - Esquina C/ SOCORRO
12500 VINARÒS (CASTELLÓN)

T. 965 45 19 35 - 626 63 53 50

NUEVAS OFICINAS:

RÓTULOS
PLACAS -  BANDEJAS -  LED - NEÓN - VINILOS
VEHICULOS - ROTULACIÓN INTERIOR
Un servicio integral de comunicación
desde el interior al exterior de tu negocio. 

X.Flores
L’alcalde de Vinaròs, Guillem Alsina, el president 
de l’Associació Provincial d’Autoescoles de Castelló 
(APACS), Fernando Alonso Tena i el secretari, Raúl 
Ribes, a més del representant de la zona d’exàmens 
de Vinaròs, Héctor José García Sorlí, es van reunir 
dimecres al matí amb la subdelegada del Govern a 
Castelló, Soledad Ten , per a reivindicar el retorn a 
Vinaròs dels exàmens teòrics de conducció.
Des de l’any 2013 que aquests exàmens no es fan 
ja a la nostra ciutat, sinó a Castelló, i en tots aquests 
anys des de l’Ajuntament s’han presentat diverses 
mocions i els governs anteriors, com van fer en 
el seu moment Juan Bautista Juan (PP) i Enric Pla 
(TSV), han realitzat gestions per a recuperar el 
servei, com ha recordat l’alcalde, Guillem Alsina.
L’alcalde ha assegurat que la reunió amb  Ten  ha 
estat “molt satisfactòria”, destacant que ara ASAC i el 
consistori hauran de presentar a la subdelegació les 
memòries des de l’any 2013 i les diferents mocions 
aprovades pel consistori en ple sol·licitant el retorn 
del servei. Ten, segons Alsina, es va comprometre 

a reunir-se amb la Direcció General de Trànsit en 
considerar que es tracta d’una reivindicació justa.
“És molt més senzill que es desplaci un examinador 
a Vinaròs que no fer que vagin a Castelló els milers 
de vinarossencs i gent de tota la comarca que han 
de fer cada any aquest examen”, va assenyalar 
Alsina, que també va recordar que “això suposa 
que cada setmana una autoescola ha de fer molts 
quilòmetres, i els ciutadans perden molt del seu 
temps”. 
I és que Vinaròs portava abans del 2013 més de 
cinc dècades oferint aquest servei fins que es va 
centralitzar a Castelló. Durant l’any 2012 a Vinaròs 
es van realitzar al voltant de 1.500  exàmens dels 
5.000 que es van celebrar a la província.
L’Ajuntament de Vinaròs ha ofert en diverses 
ocasions l’edifici del Vinalab per a poder acollir de 
nou aquestes proves, encara que en el seu moment 
des de la Prefectura de Trànsit van ser descartades.
L’any 2015, la totalitat d’escoles de conduir de les 
comarques del Baix Maestrat, Alt Maestrat i Els 

Ports també van comparèixer en el saló de plens 
de l’Ajuntament de Vinaròs, cedit pel govern 
municipal, per a reivindicar el retorn a Vinaròs 
d’aquests exàmens teòrics. Van llegir llavors un 
“manifest” en el qual expressaven  du  descontent 
davant aquesta situació que perjudica la totalitat 
de joves del nord de la província.
Aquestes autoescoles se sentien especialment 
discriminades amb altres ciutats d’Espanya no 
capitals de província a les quals també es va retirar 
la possibilitat de fer els exàmens teòrics, però que 
els van recuperar, com va ser el cas de Tortosa, Alcoi 
i  Écija. Segons aquestes autoescoles, “la decisió 
presa en el 2013 va ser molt greu per a Vinaròs i 
aquestes comarques, es va suprimir un servei vital 
per a l’economia de moltes famílies, comerços, 
autoescoles, etc.”.Argumentaven també que els 
joves han de matinar per a acudir a Castelló i que 
el trasllat d’alumnes suposa majors costos, es perd 
tot el matí i els nervis poden afectar una conducció 
segura.

L’alcalde i les autoescoles exigeixen a la Subdelegació del 
Govern el retorn a Vinaròs dels exàmens teòrics de conducció

L’alcalde, Guillem Alsina, el president de l’Associació Provincial d’Autoescoles de Castelló (APACS), Fernando Alonso Tena, el secretari, Raúl Ribes, i el representant 
de la zona d’exàmens de Vinaròs, Héctor José García Sorlí, durant la reunió amb la subdelegada del Govern a Castelló, Soledad Ten
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La Regidoria de Promoció de la Ciutat i Interès Turístic de l’Ajuntament de 
Vinaròs estarà present a la Fira Internacional de Turisme FITUR 2021. Amb 
aquest motiu s’ha organitzat una agenda de reunions i activitats per donar a 
conèixer, tant a professionals del sector com al públic en general que assistirà a 
FITUR, tots els atractius que pot oferir la localitat: experiències gastronòmiques, 
oferta de turisme familiar, patrimoni històric i platges d’ensomni són només 
algunes de les propostes que es presentaran a la fira. Entre les diverses cites 
que s’han planificat, es té previst reunir-se amb empreses especialitzades en 
productes i serveis per a destinacions turístiques intel·ligents.
Vinaròs tindrà un espai destacat a l’estand de la província de Castelló, amb 
la seua oferta gastronòmica, gràcies al catàleg Saborea Vinaròs, on es pot 
conèixer tota l’oferta experiencial del destí. Igualment en l’estand de Segittur, 
Vinaròs i la resta de les destinacions turístiques intel·ligents que formen part 

de la Xarxa DTI nacional, també tindran un espai promocional destacat. 
A més a més, la presència a la fira també serà l’aparador per tal de donar a 
conèixer unes pinzellades del que serà la campanya promocional d’Amar 
Vinaròs per a aquesta anualitat. La campanya està ultimant-se i segons primer 
tinent d’alcalde i regidor de l’àrea, Marc Albella, aprofitarà per a desgranar els 
objectius d’aquesta. En aquest sentit, s’està treballant perquè la campanya 
tinga un gran impacte, de la mateixa manera que ho va aconseguir al 2020.
El regidor Marc Albella ha destacat que malgrat que l’edició d’enguany de 
FITUR no serà de les mateixes dimensions i impacte que la de l’any 2020 a 
causa de les restriccions que encara són vigents per la Covid-19, des de Vinaròs 
hem treballat per tal d’aprofitar l’esdeveniment al màxim i estem convençuts 
que la nostra oferta serà ben rebuda entre els professionals i públic final que 
visite la fira.

Vinaròs promocionarà els seus atractius a FITUR
L’oferta gastronòmica jugarà un paper destacat entre les propostes que oferirà la capital del Baix Maestrat

Emmanuel Herrera

El concejal de Ciudadanos, Emmanuel Herrera, insistió el miércoles 
en rueda de prensa en que el Ayuntamiento de Vinaròs dé soluciones 
a aquellos trabajadores del ayuntamiento que desde hace tiempo 
encadenan sucesivos contratos temporales o prórrogas sucesivas en 
puestos que cubren necesidades permanentes. 
Herrera, que señaló que se trata de una problemática estatal, 
recordó que Ciudadanos ya presentó el marzo una moción en marzo 
al respecto que se aprobó por unanimidad para dar soluciones 
a estas relaciones temporales laborales “abusivas” por parte del 
Ayuntamiento.

Herrera instó al gobierno municipal a cumplir con la directiva comunitaria 1999/70 
de la Unión Europea “que el gobierno central no ha querido legislar” y que “establezca 
medidas para prevenir este tipo de abusos y no deje en total indefensión a los 
trabajadores temporales, porque consideramos que es totalmente injusto”.
“A día de hoy lo que se pretende es un despido libre y gratuito; aquí hay muchos 
trabajadores del Ayuntamiento afectados, unos 173. Los contratos temporales en el 
consistorio son de un 76% y hay un 45% de funcionarios temporales, cuando la Unión 
Europea recomienda tener un 8%”, explicó.
Herrera aseguró que cuando presentó la moción negoció con el equipo de gobierno 
“que se mostró correcto al principio, pero todo quedó en la nada y rompí las 
conversaciones cuando nos pidieron modificarla en contra de los intereses de estos 
trabajadores el Ayuntamiento”.
El portavoz de Ciudadanos se mostró por ello sorprendido cuando el equipo de 
gobierno votó a favor de su moción. “Lo hicieron con la boca pequeña. La aprobaron, 
pero no han seguido trabajando al respecto. He querido reunirme a posteriori con el 
equipo de gobierno y aun estoy esperando”, aseguró. 
Herrera pidió “empatía” con estos trabajadores, algunos de los cuales, “como es el caso 
de una persona, llevan 25 años cumpliendo con su deber y ahora se le exige pasar 
un examen que si no aprueba se va a la calle y puede perder su puesto de trabajo sin 
ningún tipo de indemnización”.
El edil de C’s dijo que “no vamos a parar de exigir soluciones porque no podemos 
permitir que no valgan nada todos estos años en que han estado trabajando, y por ello 
me he puesto en contacto con plataformas de Canarias, donde se estaba negociando 
para alcanzar un acuerdo, pero que no ha prosperado”. El gobierno central, según 
señaló Herrera, quiere “estabilizar plazas, pero no a estas personas que han trabajado 
años con este tipo de contratos; es decir, que su intención, después de no hacer caso 
a las normativas de la Unión Europea, es amortizar las plazas y acabar con las tasas de 
reposición”.
Por último, recordó que la Unión Europeo “establece sanciones contra el abusador, que 
en este caso son las administraciones públicas”, y señaló que en caso de ir el caso a los 
tribunales “podrían pagarse entre 7.000 y 11.000 millones en condenas”.

Herrera exige soluciones a los trabajadores del Ayuntamiento 
que encadenan sucesivos contratos temporales

X.Flores
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Marisa Saavedra (Unides Podem), en la seva 
intervenció a la Comissió d’Agricultura, Pesca i 
Alimentació del Congrés dels Diputats ha mostrat 
la seua preocupació per la situació de la pesca a 
la Mediterrània, considerant que la rendibilitat 

Unides Podem defensa al Congrés la necessitat d’un nou pla 
de gestió territorialitzat de la pesca a la Mediterrània

Marisa Saavedra, diputada per Castelló ha denunciat la reconversió encoberta del sector pesquer mediterrani

Marisa Saavedra, amb membres de Totes i tots Som 
Vinaròs en una visita a la ciutat

de les embarcacions de pesca de la mediterrani 
està en risc per baix de 190 dies de treball real i 
això posa en perill la supervivència de el sector a la 
Mediterrània.

Saavedra creu que ens trobem davant d’una 
“reconversió encoberta” per part de la UE del nostre 
sector pesquer mediterrani i que el Ministerio de 
Agricultura, Pesca y Alimentación hauria de ser un 
aliat per solucionar aquesta situació.

Unides Podem va votar en contra del Reglament 
(UE) 2019/1022 del Parlament Europeu i del Consell, 
de 20 de juny de 2019 que és el que ara provoca 
conseqüències molt negatives per a aquest sector 
a casa nostra. És fonamental per Unides Podem 
entrar en un nou marc de negociació per a un 
nou pla de gestió territorialitzat de la pesca a la 
Mediterrània de la mà de el sector pesquer, i les 
CCAA i sota paràmetres científics actualitzats i 
fefaents que ens permeta afrontar la situació amb 

consensos i bases reals. Unides Podem considera 
que una bona base de partida pot ser el decàleg 
de el 24 d’Abril presentat conjuntament per les 
administracions de Catalunya i la Comunitat 
Valenciana davant l’Administració Central que 
sol·licita l’elaboració d’un Pla Global de Viabilitat 
de la Pesca Mediterrània, la reforma del Reglament 
europeu sobre gestió de la pesca demersal a la 
Mediterrània occidental, la reforma de l’Ordre 
Ministerial que regula l’assignació de les jornades 
de pesca o la territorialització de la gestió per 
atendre les especials circumstàncies de cada zona. 
Altres demandes d’aquest decàleg es refereixen 
a ajudes per a la transició cap a la sostenibilitat, 
la utilització dels fons NextGenerationEU per a 
actuacions estratègiques transformadores o un 
increment de la quota de tonyina roja per a la flota 
artesanal mediterrània.
Marisa Saavedra afirma que s’ha d’actuar 
urgentment i de manera acordada entre els diversos 
agents implicats davant d’una situació preocupant.

El portavoz adjunto del Partido Popular en el 
Ayuntamiento de Vinaròs, Lluís Gandía, ha vuelto 
a exigir al gobierno central “que recupere de forma 
inmediata los 10 trenes regionales que recortó hace 
meses y que están lastrando las posibilidades de los 
vinarocenses y del resto de vecinos de la comarca”.
Gandía ha señalado que “el Partido Popular es el único 
que lleva desde el mes de octubre reclamando la 
recuperación de un servicio que el PSOE recortó sin 
motivo alguno tras el final del primer estado de alarma”.
Los populares de Vinaròs han lamentado que “el 
Alcalde de Vinaròs ha estado callado durante más de 
seis meses, perjudicando los intereses de estudiantes, 

trabajadores y personas mayores; es un Alcalde que 
no se entera de lo que ocurre en Vinaròs pese a que 
en el Partido Popular llevamos meses exigiendo que 
anteponga los intereses de los vinarocenses a su 
militancia socialista”.
Gandía ha afirmado que “son más de 3.000 trenes que 
no han circulado y ante este agravio del gobierno 
central únicamente el Partido Popular ha levantado 
la voz en defensa de Vinaròs y de nuestra comarca. El 
PP triplicó los trenes entre Vinaròs y Castellón después 
de años de desprecio socialista y ahora somos quienes 
estamos reclamando su recuperación tras el recorte 
del PSOE”.

El PP reclama al gobierno central “que recupere ya los trenes 
que recortó hace meses entre Vinaròs y Castellón

Lluis Gandia
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Àlex Barreda és fisioterapeuta. Als seus 25 anys, ha obert el seu propi centre de 
fisioteràpia a Vinaròs. Reivindica la importància d’aquesta professió en l’àmbit de la 
Sanitat pública i considera que és important cuidar el propi cos cada dia.

Tenies clar que volies estudiar fisioteràpia?
Mai vaig tenir del tot clar que volia fer. Tot i això, és cert 
que m’interessava molt la rama de la salut i l’esport. Si 
no hagués fet fisioteràpia, segurament hauria estudiat 
ciències de l’activitat física i l’esport o nutrició.

I què volies tenir el teu propi centre?
Des que vaig començar és una cosa que sempre he 
tingut present i moltes vegades m’hi imaginava fent-
ho, però sabia que era difícil. S’ha de treballar molt per 
a tenir la confiança i els recursos necessaris. Tampoc 
era el meu objectiu tan prompte, però va sorgir la 
possibilitat de fer-ho i amb el suport de familiars i la 
gent del meu voltant vaig decidir fer el pas.

Dins de la fisioteràpia, quina és la modalitat que 
més t’agrada?
Si hagués de quedar-me amb una, seria la fisioteràpia 
geriàtrica i per a gent gran. De petit vaig viure amb 
una de les meves àvies a casa i vaig veure en primera 
persona el procés d’envelliment i els problemes que 
van sortint fins que deixen de moure’s. La fisioteràpia 
juga un paper fonamental en la qualitat de vida 
d’aquesta població, i en moltes ocasions, és la gran 
oblidada. Molta gent perd anys de vida en poc temps 
per culpa d’una hospitalització llarga o qualsevol 
malaltia degenerativa que no es tracta com es deuria. 
Són un col·lectiu molt agraït quan reben ajuda i crec 
que es mereixen molt més del que tenen.

Generalment, a Espanya la gent recorre al 
fisioterapeuta quan té un problema o lesió i 
rarament per prevenció. Per què creus que és així?
Llevat dels esportistes, que sí que podrien tenir 
més necessitat de prevenció, per a la gran part de la 
població és més un tema d’educació que de treball del 
fisioterapeuta. És cert que la fisioteràpia juga un paper 
fonamental en la prevenció, però com també ho fa 
la nutrició i l’entrenament. És més, aquest últim és el 
que té l’evidència més forta per a prevenir molts dels 
problemes i malalties comuns. És un problema d’arrel 
que s’hauria d’ensenyar des de petits a les escoles, 
hi ha una indústria darrere a qui no interessa que 
s’inculqui a la gent coneixements ferms sobre salut.

També vivim amb el tòpic de relacionar fisio amb 
massatge. En què consisteix el treball de fisio?
La fisioteràpia és una professió relativament jove i, 
des dels seus inicis, s’ha treballat molt amb la teràpia 
manual o col·loquialment conegut com a “massatge” 
per a abordar gran part dels problemes. No obstant 
això, com tota ciència de la salut, la fisioteràpia avança 

“Tenim un sistema de salut que 
per a algunes coses funciona molt 

bé i, per a altres, és nefast. I el 
camp de la fisioteràpia n’és un”

i avui en dia no és la base del tractament, sinó una 
ferramenta més per a modular la simptomatologia 
del pacient. Nosaltres ni fem màgia ni curem, 
només treballem amb l’objectiu de crear un 
ambient òptim perquè el cos faci la seva funció i 
torni al seu estat d’equilibri i homeòstasi. El nostre 
objectiu és reduir la simptomatologia, assessorar, 
educar i guiar el procés de recuperació.
La nostra feina no entén només de músculs, 
articulacions i ossos, sinó d’un sistema 
biopsicosocial que comprèn la part biològica 
o problema físic, la psicològica i la social. Saber 
afrontar i portar conductualment bé un problema 
i l’entorn que rodeja a la persona són parts 
molt importants d’un tractament. Tractem amb 
persones, amb els seus pensaments, creences i 
problemes personals, no amb cossos.

És important que un esportista professional 
tingui un fisioterapeuta que l’assessori i 
treballi amb ell? Per què?
Sense dubte. En l’esport professional, tant 
l’entrenador com el fisioterapeuta i el nutricionista 
han de treballar en la mateixa direcció i objectiu. 
Són tres professionals que han d’anar de la mà 
per tractar qualsevol problema de l’esportista. 
També és cert que hi ha esportistes professionals 
que no compten amb un equip així. En aquests 
casos, és important tenir un fisioterapeuta de 
confiança per a poder tractar qualsevol problema 
o prevenir-ne de futurs, ja que és la seva feina i el 
seu salari depèn de tenir un bon estat de forma 
per a rendir al màxim. També vull recalcar la figura 
del psicòleg dins d’aquest equip multidisciplinari. 
És molt important i també està molt oblidat.

Consideres que molts dels casos pels quals 
la gent acudeix al fisio és per mals hàbits o 
desconeixement?
Generalment, la major part de les molèsties venen 
per una manca d’activitat física i acondicionament 
muscular específic. Molts cops s’intenta posar 
parxes als dolors quan no s’està abordant la 
causa d’aquests. És de vital importància tenir el 
cos preparat per a suportar les demandes diàries 
de treball, tasques domèstiques i qualsevol 
pràctica esportiva. Normalment la gent acudeix 
al fisioterapeuta quan ja no sap què fer amb la 
seva molèstia, i una gran part, aguanta el dolor 
en excés. Això, però, sol empitjorar la recuperació 
i és important fer saber que hi ha problemes 
que requereixen temps, constància i esforç per a 
revertir-los.

Segons la teva experiència, quins són els 
esports/ activitats que representen més 
lesions?
El sedentarisme encapçala la llista. No hi ha 
cap esport lesiu sinó un esportista no adaptat 
a les demandes que requereix l’esport o un 
entrenament mal programat.

Com valores la figura del fisio dins del 
sistema públic de sanitat?
Si la pregunta és com valoro jo la presència del 
fisio dins del sistema de salut diria que aquest 
és imprescindible. En canvi, si fa referència a 
com veig que està valorat, és insultant.
Tenim un sistema de salut que per a algunes 
coses funciona molt bé i, per a altres, és nefast. 
I el camp de la fisioteràpia n’és un. En primer 
lloc, la fisioteràpia hauria de ser gratuïta per 
al ciutadà que ja paga la seguretat social i 
el professional d’elecció per a una molèstia 
musculoesquelètica és el fisioterapeuta. L’Estat 
hauria de costejar aquest servei i deixar als 
metges treballar amb dignitat d’atenció i no 
amb 10 o 15 minuts/persona per saturació de 
pacients. Però això no ho veuré jo en aquesta 
vida. Si mirem el model de salut francès, 
ens trau 15 o 20 anys d’avantatge en aquest 
aspecte.
D’altra banda és pèssim que hi hagi tan pocs 
fisioterapeutes als hospitals. El servei i tracte 
que es pot donar a la persona que acudeix 
a rehabilitació o la que està ingressada, és 
molt pobre. Tractaments escasos i molts cops 
desactualitzats, juntament amb un volum de 
gent desfassat per profesional, fa embrutar el 
nom de la profesisó. És trist i s’hauria de canviar 
la situació perquè podem millorar molt més la 
qualitat de vida de les persones. La fisioterapia 
està avançant a passos agegantats i té un 
potencial molt gran que està sent desaprofitat.

On t’agradaria estar d’aquí a 4 anys?
Al mateix lloc on estic ara. Exercint una 
fisioteràpia ètica, en què crec i tractant a les 
persones seriosament i no en sèrie, donant un 
servei actualitzat i de qualitat. Estic molt feliç 
d’haver fet aquest pas i espero estar-hi molts 
d’anys treballant fort per consolidar el centre 
com una referència a Vinaròs i voltants.

Àlex Barreda:

“És de vital importància tenir 
el cos preparat per a suportar 

les demandes diàries de treball, 
tasques domèstiques i qualsevol 

pràctica esportiva”

“El sedentarisme encapçala la 
llista dels comportaments que 

representen més lesions”

Laia Casanova
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Comunions a l’església Arxiprestal
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Presentación Damas de la Peña Pan y Toros

El domingo 23 de mayo, a las 12 del mediodía, presentación de las Damas de Fiestas de San Juan 
y San Pedro, en el Tentadero de la Peña. Se obsequiará a los asistentes con un aperitivo. La Junta.

E.Fonollosa
Un conocido blog dedicado a temas sobre OVNIS, este martes 11 de mayo 
ha puesto a disposición de todos sus seguidores e interesados un amplio 
dossier sobre unas recordadas jornadas realizadas en Vinaròs con las que el 
ahora prestigioso escritor Javier Sierra comenzó a hacerse muy popular, a 
pesar de su corta edad en aquellos momentos. El Blog de Moisés Garrido 
y Claudia M. Moctezuma, http://elblogdemoisesyclaudia.blogspot.com/  ha 
escaneado los recortes de prensa que conserva en sus archivos referentes 
a las dos JORNADAS SOBRE OVNIS EN VINARÒS, organizadas por Sierra en 
1988 y 1989 y los ofrece en un único documento descargable, en formato 
pdf. Dice el blog que esas jornadas fueron “dos importantes eventos que 
reunieron a los más destacados investigadores de las tres generaciones de 
ufólogos”.

Un blog de ufología recopila las recordadas Jornadas 
sobre OVNIS en Vinaròs, creadas por Javier Sierra

El CLUB TAEKWONDO ATENCIA Vinaròs y ALCANAR 
participó, con 4 deportistas,    en el XXI  Open 
Internacional de taekwondo “ Ciutat de la Ceràmica” 
en Alcora, consiguiendo los siguientes resultados:
Cristian Stincar BRONCE
Eric Atencia BRONCE
Dedisa Beatrice se quedo a las puertas de la medalla 
.
Laia Forcadell tambien estuvo cerca de conseguir el 
metal. 
Queremos   felicitar a la Organización del evento 
por conseguir que en plena pandemia, participaran 
mas de 800 taekwondistas, haciendo que se 
cumplieran todos los protocolos, tanto de aforo, 
como desinfección, etc...y a nuestros   árbitros y 
ayudantes, Alba  ,Lluis  y Joan, que estuvieron al pie 
del cañon.
  Enhorabuena y gracias a todos. Seguiremos   
trabajando para mejorar.

Dos bronces para el 
Taekwondo Atencia
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La ración 
es la cuestión

Carla Escuder. Farmacéutica y Dietista-Nutricionista 
(@nutriestudio_dietistas)

Una molt lloable iniciativa al CEIP Sant Sebastià de Vinaròs, on el mateix alumnat ha plantat 
arbres al pati, gràcies a la col.laboració de les families que els ens han regalat.
  Diuen des  d’aquest  col·legi que ha estat tota una experiència, els alumnes més grans 
han ajudat cavant el clot. En total han plantat: Un nesproler, una llimera, una morera, tres 
plataners, un cirerer, un caquier i una figuera. D’aquesta manera apropem la natura als i les 
alumnes

Arbres al CEIP Sant Sebastià de 
Vinaròs, plantats per l’alumnat

E.Fonollosa

(II)
¡Hola! ¿Qué tal estáis? Espero que el artículo de la 
semana pasada os haya hecho reflexionar sobre la 
cantidad de Aceite de Oliva que solemos utilizar.
Hoy hablaremos de otro grupo de alimentos en los que 
se nos suele ir la mano con la ración. Sí, ha llegado el 
momento de hablar seriamente sobre las raciones de 
pasta. 
La pasta es un alimento realizado a partir de las harinas 
de cereales o legumbres. La pasta convencional suele 
estar hecha con harina refinada de trigo. Y aquí nos 
encontramos el primer problema con la pasta. 
Podemos encontrar en el mercado harina refinada o 
integral, de muchos cereales diferentes. El cereal está 
compuesto por la capa externa llamado salvado, el 
germén que es el nucleo y el endospermo (“el relleno”). 
El salvado y el germen son ricos en fibra, vitaminas, 
minerales y antioxidantes. El endospermo es almidón y 
una pequeña parte de proteína. El almidón es el hidrato 
de carbono de los vegetales, que es prácticamente la 
totalidad del peso y por lo que a estos alimentos les 
solemos llamar “hidratos”. Para hacer la harina refinada 
se le extrae toda la cubierta y el germen. Todo lo 
bueno. La harina refinada es almidón y fin. ¿Cuál es el 
problema? Que el almidón está compuesto por hidratos 
de carbono simples por lo que su digestión es muy 
rápida, se convierten en glucosa casi inmediatamente 
y se transporta a la sangre. Como consecuencia de 
estos picos tan altos de glucosa, la insulina se dispara 
para intentar bajar esta hiperglucemia, activando un 
montón de señales y funciones en el cuerpo, entre ellas 
la acumulación de grasa. 
Cuando comemos harina integral, la fibra hace que la 
digestión sea mucho más lenta y la glucosa pasa a la 
sangre de manera más progresiva, evitando esos picos 
de glucosa y posteriormente de insulina. Además, hay 
parte de la fibra que no se digiere y que se queda en 
estómago en forma de gel, y que hace que nos saciemos 
antes. 
Todo esto pasa en nuestro cuerpo y nosotros no nos 
enteramos de nada. Nos plantamos delante un santo 
plato de pasta al que, además, le hemos puesto su salsa 
carbonara o boloñesa y su queso gratinado por encima. 
Y como está tan bueno y además no nos saciamos, cae 
un segundo plato. 
Y aquí viene el segundo problema con nuestros platos 
de pasta, el acompañamiento. Solemos poner mucha 
pasta y mucho alimento graso pero poco alimento rico 
en proteína y verduras. Lo ideal sería acompañar a la 
pasta con una ración más grande de proteína (habiendo 
disminuido la de pasta, claro). De esta manera, además 
de saciarnos, hace que la digestión se ralentice y 
disminuye también la carga glucémica (esos picos que 
hablábamos antes) del plato en general. 
La salsa ideal para acompañar a la pasta es la casera. 
Te ahorras ingredientes indeseables de las salsas 
comerciales. Además que puedes controlar la cantidad 
de aceite y grasas con la que cocinas. 
Continuamos la semana que viene!
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Història
És al segle XIX que a Occident apareixen els plàstics amb l’inici de la societat 
industrialitzada. El 1862 Anglaterra, aleshores la primera potencia mundial, 
inaugura  l’Exposició  Universal de Londres. Per record de l’esdeveniment es 
crea una medalla commemorativa amb un material polímer semi sintètic, la 
“parkesina”, acabat d’inventar per un professor de la Universitat de Birmingham 
(Anglaterra), Alexander Parkes, qui el 1850, manipulant la cel·lulosa, material 
orgànic, va comprovar que es podia escalfar, emmotllar i que conservava la 
nova forma adquirida en refredar-se. Més tard amb la nitrocel·lulosa, combinada 
amb la  càmfora  sota pressió i temperatura, va obtenir aquell material dur, 
lleuger i transparent. Però en aquells moments no se li veia mercat en aquest 
material, i va ser un americà (¿com no?) John Wesley Hyatt qui li va comprar la 
patent a Mr. Parkes el 1868. El va “repatentar” el 1872, com “celulloid” i a nom 
seu, i li va trobar ràpida aplicació per reemplaçar l’ivori i el carey en les boles de 
billar, i en l’ inici de la indústria cinematogràfica a finals del segle XIX.
El 1884, el químic  francés  Hilaire  de  Chardonnet, tractant també 
la  cel·lulosa  químicament, va obtenir un plàstic  semi  sintètic, la 
“seda  Chardonnet”, que seria el precursor del  rayon  o viscosa, aspirant a 
reemplaçar la seda natural pel seu preu més baix.
No és fins al 1933 que es descobreix el polietilé (C2H4)n, el plàstic més consumit 
avui dia a tot el  món  per fabricar quasi  tota mena  d’objectes 
rebutjables: bosses, botelles, embalatges d’aliments, d’un sol  ús.  El 
1938  l’empresa  americana  Dupont  de Nemours fabrica el  nylon, un polímer 
sintètic de la família de les poliamides, que reemplaçarà immediatament la 
seda en molts tipus de vestimenta i en molts altres objectes d’ús quotidià.
Des de 1945 el polietilé es fabrica a partir del petroli, l’or negre que ha donat 
tant de joc en la generalitzada societat de consum. A les refineries el cru 
de petroli  és  calenta a gran temperatura, i en una columna de destil·lació 
se separen diferents hidrocarburs, segons la llargària de la  seua  cadena 
i el seu pes. Els  més  lleugers formen el petroli, la gasolina, el gas-oil, 
els  més  pesats formen la nafta, matèria primera per fabricar els plàstics. En 
la nafta, entre altres hidrocarburs s’hi troba l’età (C2H6) i el  propé  (C3H6), 
però per fer-los  més  manipulables i obtenir els plàstics s’han de desfer en 
unitats  més  menudes, mitjançant el “Craqueig”, que a altes temperatures i 
pressions, en absència d’oxigen, dóna els respectius monòmers: etilé i propilé. 
Un cop disponibles es poden ajuntar en polímers, formant cadenes que són la 
columna vertebral de les plàstiques, el polietilé i el polipropilè.
Aleshores, des de 1960, la petroquímica ha produït els plàstics en massa 
donat que  són  lleugers, fiables, sòlids, higiènics, colorables i aptes per 
qualsevol disseny, forma i adaptabilitat a les modes.  Són  omnipresents i 
difícils de reemplaçar, i és per això que des de 1950 la producció ha crescut 
exponencialment, assolint els 400 milions de tones el 2019 a tot el món, i que 
des de l’any 2000 fins ara s’ha produït més que durant tots els anys anteriors.
Els plàstics s’han fet indispensables, i cal dir que la Xina avui dia aporta el 30% 
de la producció mundial. Un país amb més de 1500 milions d’habitants, amb 
un creixement progressiu envers un notable desenvolupament de la societat 
de consum, en deu anys ha triplicat la seua capacitat productora de plàstics, 
superant altres regions que fins fa poc dominaven el mercat: Nord Amèrica 
(18%) i Europa (17%), i serà prou fàcil, segons la fundació World Wildlife (WWF), 

que el 2030 la producció mundial supere els 500 milions de tones, donada la 
gran demanda procedent dels països emergents.
Cal dir,  com a exemple, que  l’Aràbia Saudita, amb gran disponibilitat de cru 
petrolífer, està desenvolupant un enorme sector petroquímic per abastir aquest 
mercat asiàtic en ascens.  L’empresa  àrab  ARAMCO  i la francesa TOTAL estan 
bastint un dels més grans complexos refinadors mundials a Jubail (Al Jubayl) 
al Golf Pèrsic, comptant amb la proximitat i rendibilitat dels jaciments àrabs 
de Manifa i Sofaniya. Això ens planteja la notable paradoxa de què en un temps 
de plena emergència climàtica, en el que s’aspira a prescindir dels combustibles 
fòssils per obtenir energia, els plàstics  són  la gran esperança i alegria dels 
països petroliers, el que ve recolzat per  l’opinió  de la  Agència  Internacional 
de l’Energia, en asseverar que l’any 2050 ja s’utilitzarà més petroli per fabricar 
plàstics que per moure automòbils i avions.
La problemàtica  és  evident des de fa molt de temps, però el consum s’ha 
disparat bojament amb el resultat de què produïm més per llençar més. Avui 
dia en el planeta hi ha uns 600 milions de tones de plàstic usat, produït d’ençà 
dels anys 50, i més de la meitat són embalatges, que s’utilitzen durant un any, 
com a molt, quan no van a la brossa al cap d’uns pocs dies o hores d’haver-los 
rebut al súper, a la botiga, al mercat..... Embolicant els productes adquirits. Ens 
hem ficat de peus en la societat d´allò rebutjable.

Geografia
Geogràficament l’ús i abús dels plàstics és un reflex de les desigualtats de la 
globalització. Als inicis d’aquest sistema, els països rics produïen el 50% dels 
residus de tot el món, mentre que els països emergents més avançats, amb 
la Xina, a penes assolien el 30%, i els països pobres sols el 18%. Això es va 
traduir en el lamentable fet  que  els països rics “exportaven” els seus residus 
bruts principalment a  la Xina  i Hong Kong. Però això va ser  fins al  2017. 
El 2018 el govern  xinés  ho va prohibir, i ara aquesta exportació fa cap als 
països  més  pobres del S.E  asiàtic (Malàisia, Vietnam, Tailàndia,  Indonèsia  i 
Filipines), on la capacitat de reciclar i processar aquests materials  és  molt 
baixa, el que porta a la creació de grans abocadors  i  plantes clandestines 
de tractament, sempre altament contaminants. Però per no quedar com els 
abocadors d’Occident aquests països pobres han decidit retornar contenidors 
plens de residus vells al Japó, Europa i Nord Amèrica, complicant-se 
notablement les relacions internacionals.
La Convenció de Basilea recolzada  pel  Programa de les Nacions Unides pel 
Medi Ambient (PNUMA) va proposar la prohibició del flux de productes 
perillosos, acceptada el 1989 i en vigor des de 1992. Es va actualitzar el 2019 en 
permetre als Estats negar-se a importar residus plàstics no reciclables. Va ser 
un pas endavant, però no la solució total, donat que cada any, segons la WWF, 
uns 100 milions de tones (1/3 del total) de plàstic usat no es recupera, i acaba 
a la natura donant origen a la contaminació global que patim.
Els països amb litoral marí que  més  aboquen  al mar  són: Xina, ara el 
primer productor mundial, com ja s’ha dit. Tot seguit hi ha  Indonèsia, 
seguida  d’Índia  que, encara que està prenent mesures,  són  molt minses. 
Segueixen Egipte i Nigèria a l’Àfrica, Brasil a Sud Amèrica i, com no?, els països 
amb litoral marí a la Unió Europea i els Estats Units.

El mariner i oceanògraf Charles Moore, pare de la fundació “ALGALITA Marine 
Research & Education”, amb seu a Long Beach, Califòrnia, USA, és qui el 1977 
va donar a conéixer  l’existència de la Gran Taca d’Escombraries del Pacífic, 
enorme acumulació de materials plàstics formada per els corrents marines 
en  l’anomenat “Gir Oceànic” del Pacífic Nord. 
Navegant des de Hawaii a Califòrnia, en trobar-se en una situació de mar 
desfavorable, hagué de desviar-se cap al nord, on es va ficar de ple a ple 
en aquest lloc en el qual, durant tota una setmana, no va deixar de veure 
plàstics al seu voltant, surant en mig de l’oceà. No se li va ocórrer pensar o 
dir res més que “Sols els humans produïm escombraries que la natura no 
pot digerir”. 
Aquest lloc es considera ja quasi com un 7é continent, format per tots els 
plàstics que arriben al mar, transportats per  els  corrents i acumulats per 
acció dels “girs”, els moviments rotatius que creen  els  corrents per acció 
del moviment de rotació de la Terra (efecte  Coriolis), molt especialment 
per  l’acció  centrifuga d’aquest moviment a l’equador. Hi ha cinc zones 
d’acumulació, dues al Pacífic, dues a l’Atlàntic i una a l’Índic, tot i que es 
considera que també hi ha al Mediterrani. Hi ha restes plàstiques de diferent 
grandària, però pot ser el més preocupant és l’abundantíssima presència de 

Plàstics a dojo......i més petroli (I)

partícules quasi invisibles, entre 5 i 20 mm, que les espècies 
marines s’engoleixen en confondre-les amb aliment.
Tot procedeix de la nostra irracional addicció als plàstics, que farà 
que  més  enllà dels anys 2050 al mar hi  hagen  més  plàstics que 
peixos. Tot això té una història i una geografia.

Francisco Amat, biòleg

Continuarà
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X.Flores
La Comissió Organitzadora del Carnaval (COC) i les 
comparses ja treballen per a la possible celebració 
d’un Carnaval de Vinaròs 2022 “normal”. Dijous 
13 de maig a la nit va tenir lloc una reunió entre 
la  COC  i els representants de les entitats que 
integren la festa i des de la junta se’ls va traslladar 
a les comparses l’optimisme de cara a la celebració 
del pròxim carnaval. D’aquesta manera, la junta 
de la  COC  va anunciar que començarà ja els 
preparatius amb vistes al pròxim any, mentre les 
comparses faran el mateix amb l’objectiu d’estar 
perfectament organitzats si la positiva evolució 
de la pandèmia permet tornar a la normalitat. 
En aquesta reunió també es va aprovar establir un 
límit d’edat per als reis i reines infantils de cara al 
carnaval del 2023. Així, les i els representants hauran 

de tenir entre 5 i 12 anys. A més, es va informar 
que dins dels actes de la Fira i Festes de Sant Joan 
i Sant Pere, que se celebren del 19 al 29 de juny, 
tindrà lloc l’acte de lliurament del Carnestoltes 
d’Or  a Anna  Castán  i la imposició de  corbatins. 
El Carnaval de Vinaròs confia per tant a poder 
celebrar l’any vinent el 40è aniversari de la festa 
i la COC  ja va presentar en el seu moment la que 
serà una de les grans atraccions. Es tracta de la nova 
porta gran d’entrada al recinte de les “casetes” de 
les comparses. La maqueta ja va ser presentada el 
mes de gener passat pel president de la Comissió 
Organitzadora del Carnaval, Jordi Català i el 
responsable de comunicació de la COC Javier Sorlí. 
Aquesta porta gran d’entrada presidirà el 2022, 
amb permís de la pandèmia, i amb tot esplendor, 

el 40 aniversari del Carnaval de Vinaròs. La nova 
entrada ha estat dissenyada per l’especialista 
en  modelatge  i escenografía, Ximo Foix. 
D’altra banda, cal recordar que l’Ajuntament de 
Vinaròs va reiniciar fa tres mesos les gestions 
administratives corresponents per a aconseguir 
que el Carnaval de Vinaròs siga reconegut 
com a Festa d’Interès Turístic Nacional. Aquest 
procediment es va aprovar de manera unànime 
per plenari en el 2015, però amb motiu del canvi de 
normativa per part del Ministeri d’Indústria, Comerç 
i Turisme, es va haver d’actualitzar tota la tramitació 
per a poder aconseguir el reconeixement. 
El Carnaval de Vinaròs està declarat com a Festa 
d’Interès Turístic Autonòmic des del 2007 i ara es 
vol fer un pas més endavant.

Vinaròs ja treballa en el Carnaval 2022
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La regidora d’Educació, Begoña López, i el professor de fotografia de la EPA, 
Xavier  Marmaña, han presentat aquesta setmana l’edició del Concurs 
de Fotografia 2021, el tema de la qual enguany és “Racons  nocturns”. 
Marmaña va explicar que és la sèptima edició del concurs i que els originals 
han de presentar-se des del 14 de juny fins al 4 de setembre (tots dos 
inclosos). Per a participar cal ser major de 18 anys i els originals, de 30x40cm i 
un màxim de tres, poden lliurar-se als establiments col·laboradors (Foto 
Estudi Alfonso, Aparicio  Estudi,  Reula  Fotògrafs  i  FotoArts  Vinaròs). 
Els premis estan dotats amb 300 euros al primer premi, 200 euros 
al segon, i 100 euros al tercer classificat. Hi ha també dos accèssits 
dotats amb 75 euros cadascun i un premi a la millor fotografia 
d’autor local (50 euros) , a més del premi a la millor imatge realitzada 
per un alumne de la  EPA  durant el curs 2020/21 (50 euros). 
Les bases poden consultar-se en consellepa.vinaros.es

El Concurs de Fotografia 2021, dedicat als Racons nocturns

X.Flores
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E. Fonollosa
Exposició a l’Auditori de Vinaròs “La realitat i el desig”, obres d’artistes contemporanis, com els vinarossencs Ramon Roig i José Conceptes, inspirades en poemes 
de Luis Cernuda. Oberta fins al 6 de juny.

‘La realitat i el desig’, exposició a l’Auditori

Aquesta setmana l’’artista vinarossenca NÚRIA ALBESA ha visitat als alumnes d’Infantil de l’escola Mare de Dèu de la Misericòrdia, per explicar-nos la seva obra i 
la seva tècnica de l’esquitx. Vam passar una estona molt interessant. Gràcies Núria!!

Núria Albesa, amb els alumnes de la Misericòrdia 
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  T E R T Ú L I A   L I T E R à R I A                                      

ÀGORA   
Club de lectura       Llegir  compartint  és llegir més vegades.... 

 

     Dissabte 12 de Juny ,  11h .  ( NOVEL.LA   HISTÒRICA) 
 

“ SI AIXÒ ÉS UNHOME ”  
                                                                            de  PRIMO LEVI 
Presenta el llibre : Mabel Vives 
 

 
 

Lloc : Centre de Formació de Persones Adultes 
(Antic col.legi Sant Sebastià ) 

Primo Levi, supervivient dels 
camps d'extermini d'Auschwitz, va 
escriure aquesta obra, publicada 
l'any 1947, amb la intenció de 
llegar a la humanitat un material 
de primer ordre per a l'estudi de 
l'ànima i el comportament 
humans. Aquest llibre és, per tant, 
un testimoni colpidor de la vida i la 
supervivència a l'infern dels lager 
polonesos durant els últims anys 
de l'ocupació nazi; però també és, 
i sobretot, una anàlisi ponderada -
en la mesura en què això és 
possible- de la dignitat i de 
l'abjecció en l'ésser humà 
enfrontat a l'extermini. Escrit amb 
una prosa vivíssima i gens 
afectada, la lectura de Si això és 
un home no deixa indiferent qui 
ho llig i alhora li permet de 
fondejar en les grandeses i les 
misèries de l'existència humana. 

¡Gracias  a todos los que apoyáis Músicos de Bremen
18 animalitos han encontrado su hogar en los últimos

dos meses!

Colabora para que otros también puedan encontrar a su familia : 

Rescate de Animales 
www.musicosdebremen.com

01638

Asociación sin ánimo de lucro ubicada en Canet Lo Roig (Vinarós)

E. Fonollosa
Dues de les integrants de la companyia teatral 3.000 Ducados  https://
www.3000ducados.com/  han oferit aquest dilluns dos diferents espectacles (un 
per a Infantil, l’altre per a Primària) a l’alumnat del CEIP Assumpció de Vinaròs, amb 
les mesures de distància social entre actrius i els grups bombolla, degudament 
separats un de l’altre. 

Alumnes de l’Assumpció 
disfruten d’un espectacle
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RESUM DE TOTS ELS PARTES ESTADÍSTICS PESQUERS PER MODALITATS I ESPECIES DEL MES DE MARÇ DE L’ANY 2021 (i III)

Andrés Albiol Polp Dumbo mediterrani

El vendaval de poniente calentó las aguas

Escaso relevo generacional de pescador@s

Tonyines capturades artesanalment pel barco ‘Nuevo Tot Sol’

Los aires del suroeste soplaron varios días por nuestro litoral elevando un 
poco también la temperatura en el mar. Toda la flota pesquera ha faenado con 
dificultad. Las capturas de pescados y mariscos han sido flojas pero variadas. En 
cambio las cotizaciones de cara al final de semana fueron un alza.
La pesca de arrastre, seis bous, ya que uno está efectuando temporalmente faenas a cerqueros de 
los atunes, en este periodo semanal han subastado todos los días gran diversidad de especies, como 
cigala, gamba, calamar, pez de S. Pedro, pescadilla, salmonete, gallo, rape, peluda, móllera, caballa, 
jurel, caracol, galera, araña, pejerrei, rubios, pulpo roquero y blanco, cintas, canana y morralla. 
El cerco, el lunes una traíña pilló 50 cajas de boquerón (8 kg/caja) y 50 de sardina. El martes, entre ocho 
llums atraparon 1.500 de seitó y 500 de sardina. El miércoles, a causa del mistral nocturno, sólo una 
barca capturó 50 de ‘oro azul’. Y el jueves, cuatro desembarcaron 500 de boquerón y 50 de sardina. La 
procedencia era; 2 de Vinaròs, 1 de Xàbia, 1 de Burriana y 1 de Castelló. Los artes menores, las barquitas 
trasmalleras, seis calan las redes al langostino. Tres (1 de Benicarló) a la sepia y mabre. Una al pagel 
y lisa. Otra al lenguado y rombo. Y dos a la langosta, cabracho y dentón. El palangrillo costero, una 
embarcación pescó con el arte de anzuelos lubina, dorada, pargo y sargo. 
Y la captura de atún rojo al anzuelo con línea de mano entre dos embarcaciones subastaron a diario 
tres piezas de 50 kg.

En España, los recientes datos del Régimen Especial del Mar (REM) constatan que solo hay un profesional 
del mar de nacionalidad española por cada 2,6 del tramo correspondientes de los 41 a 60 años. Bien 
sabido es que desde hace varias décadas, el pescador por regla general suele jubilarse cuando va a 
cumplir los 60 años de edad, ya que su faena laboral ha sido catalogada de dura para éstas avanzadas 
edades. También recalcar que la Unión Europea (UE) tiene el concepto de ‘joven pescador’ para los 
inferiores a 40 años. Así, con estas definiciones vemos que frente a los 13.208 trabajador@s de los 18 a 
los 40 años dados de alta al REM de la Seguridad Social, tanto por cuenta propia como ajena, hay 34.825 
afiliad@s de 41 a 60 años. Y pormenorizando vemos que las estadísticas reflejan igualmente que de los 
18 a los 30 años hay 5.530 trabajadores y del tramo de 3 a 40 son 7.678. De manera que se reducen los 
profesionales a medida que bajan las edades. En concreto, en enero pasado había 500 trabajadores de 
mar de 25 años y 2.000 de 50 años. El estudio desvela que para cubrir los puestos de trabajo que genera 
el sector hay que triplicar urgentemente el número de jóvenes que acceden a la pesca.

És una de les espècies de polps dumbo que hi 
ha als oceans. Esta varietat viu al nostre mar. 
Dit científicament Opisthoteuthis agassizii 
és un mol·lusc de l’orde Octópode, classe 
Cefalópoda i família Opistotéutids. Té un cos 
xaparro, musculós, suau i flexible. Cap amb 
ulls reduïts per poca llum solar on viu. Boca 
amb dos mandíbules en forma de pic de 
lloro. El sac de les vísceres té les brànquies 
que absorbixen l’oxigen de l’aigua, i els seus 
tres cors la repartixen per la sang. A més de la 
diminuta resta d’una antiga petxina. I el manto 
que embolica tots els òrgans, a cada costat té 
exteriorment aletes carnoses a manera d’orelles, 
i sostingudes per un cartílag per a abatre-les 
ajudant-se en la natació, d’ací el malnom del 
elefant promocionat per la pel·lícula animada 
de Walt Disney. Peu transformat en un embut 
i 8 braços que s’esmolen cap als extrems, units 
per membranes. Cada braç té una filera de 60 
a 80 ventoses. De pell gelatinosa que resistix 
la pressió ambiental del fons, i està recoberta 
de cèl·lules pigmentades, amb colors rosacis 
i pàl·lids de l’entorn per a passar inadvertit. 
Té oïda a baixes freqüències i receptors de 
l’olfacte. Talla femella 6 cm de bossa o cabut. 
El mascle és quatre vegades major. En la 
reproducció, ell li deposita amb el seu braç en 
funció de penis l’esperma a la cavitat genital. I 
ella fecunda els ous diverses vegades durant 
la seua vida, a diferència d’altres espècimens 
de polpes normals, que moren després d’una 
posada. Bentònic. Menja cucs, crustacis, etc, 
que atrapa amb el seu fort brazamen ventós, 
i al mossegar-los inocula saliva verinosa 
paralitzant-los. Yau sobre el llit marí amb els 
braços enroscats i en profunditats de 300 a 
3000 m. No es desplaça a propulsió a doll 
amb. Nada lent en posició vertical batent les 
orelleres, i en horitzontal contrau i estén els 
braços membranosos a manera de paraigua 
per a impulsar-se.

PEIXOS                          
Seitó (Boquerón)                        17.434 kg
Escrita (Raya)                                 580                     
Totina (Manta, Batoideos)               19
Besuc (Besugo)                             308
Boga/Xucla(Bogue/Picarel)         3.016
Cavalla (Verdel, Caballa)               1.125
Vetes (Cintas)                                 17
Congre (Congrio)                             283
Gall (Pez de San Pedro)                   72
Orá (Muixarra, Dorada)                 380
Mòllera (Fanéca)                          972         
Gallineta (Cabracho)                    224
Sorell (Chicharro, Jurel)              2.778
Esparrall (Raspallón)                    84           
Palá (Lenguado)                          889
Sarg (Sargo)                                590
Lliri (Tallaams, Anjova)                 244
Llobarro (Lubina)                            30
Penegal (Bocanegra)                       6
Mabre (Herrera)                             300

Aranya (Vívora)                              791                                       
Pagell (Breca, Pagel)                    3.153
Peluda (Solleta)                           1.615
Lluç (Pescadilla, Merluza)           4.078
Rap (Rape)                                 2.544
Rom empetxinat (Rodaballo)          16
Juriola (Lucerna, Rubios)             151
Moll (Salmonete)                        2.531
Morralla (Serranos, etc.)            2.002
Sardina (Sardineta)                  11.396
Mero (Cherna)                                 5
Bacoreta (Sarda)                            21
Sorella (Jurel real)                           84
Llissa (Mújol, Lisa)                         778
Pagre (Pargo)                                 123
Bisso (Estornino)                            140
Gatet (Pintarroja)                              13
Roncador (Roncón)                         59                     
Rata (Miracielo)                              180
Tigre(Lenguado portugués)               2
Corva (Corvallo)                             68

Misèria (Bruixa, Gallo)                    45
Peix de rei (Pejerrey)                       20
Mamona (Brótola de roca)               19
Saboga (Alosa)                                 26                                                                            
Dèntol (Dentón)                               56
Chopa (Cántara)                              23
Palomida (Palometa blanca)            2
Reig (Corvina)                                 10
Morruda (Sargo picudo)                25
Vidrià (Mojarra)                               70
Salpa (Salema)                              58
Tord (Tordo, Lábridos)                    12
Rom (Rèmol, Rombo)                     70
Móllera de fang (B. de fango)             2
Palaí (Acedía)                              100
                                                 _______
Total……………………….         59.631
   CRUSTACIS  
Cranc de paleta(Cangrejo común)  271
Cranc blau (Cangrejo azul)                14
Escamarlà (Garagan, Cigala)          35           

Llagostí (Langostino)                     10   
Galera (Estomatoideo)                 5.740
Llagosta (Langosta)                       367
Gamba (Camarón, Quisquilla)       557
Llomàntol (Bogavante)                    23
                                                ______
Total      ...........................       7.018
   MOL·LUSCOS
Calamars (Calamares)                  357
Sepió punxa (Choquito)                  30
Canana (Pota, Volador)              2.135
Sèpia (Choco, Jibia)                   3.135
Polp roquer (Pulpo roquero)        938
P. blanc (P. blanco)                    2.065
P. mesquer (P. almizclado)           470
Polpa (Pulpo patudo)                     2
Caragol punxent (Cañailla)          210
Llonguet (Holoturia)                        1
                                                 _______
Total     ..............................  9.338 

TOTAL EXTRACCIÓ…….  75.987
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Reflexiones
en voz alta

 Per Angela Caballer

Segellem l’abocador 
d’una

Per Juan Blanchadell

Visita l'hemeroteca 
gratuïta del Diariet al 
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handle/10234/95093

Cerca imatges i articles de la 
historia de Vinaròs

E L  D I A R I E TVinaròs

www.ppvinaros.es
de Vinaròs

El Gobierno Central 
arruina al sector pesquero

Por Lluís Gandía, presidente local del PP Vinaròs

El pasado 9 de mayo se acabó 
el estado de alarma, por lo que 
en muchas comunidades se 
dejó la libre circulación tanto de 
zona como horaria. El ver cómo 

reaccionó la gente a esta “nueva libertad”, como 
muchos quieren entender, me ha dado que pensar 
en el sistema educativo que tenemos en nuestro 
país. 
Sistema educativo que debería mejorar la 
educación en valores y principios, puesto que 
deberíamos ser conscientes de que todo derecho 
se pierde cuando se vulnera un valor. 
El ver que la gente salió a la calle, como si no 
hubiera un mañana, ejerciendo y demostrando su 
derecho de libertad y reunión, pero sin pensar que 
estaban vulnerando el valor de la Salud pública, 
es lo que me hizo pensar que la sociedad no 
está bien. Que se necesita hacer un cambio en la 
educación de la población, ya no solo en lo que 
se refiere a principios y valores, sino también en lo 
referente a la educación emocional.
Sí, la gente está cansada de no poder reunirse con 
sus amigos a tomar una cerveza, que se puede 
hacer perfectamente tomando las medidas de 
seguridad necesarias. Está también cansada de 
que le prohíban hacer una cosa u otra, pero es ahí 
donde entra en valor el poder de las emociones, el 
poder de la empatía, ... Sí, empatía, cuyo significado 
mucha gente parece desconocer, puesto que a 
pesar de que muchos han sido tocados directa o 
indirectamente por esta maldita pandemia que 
es el coronavirus, donde algunos han perdido a 
sus seres más queridos, parece que a otros solo 
les preocupa poder salir a la calle a ejercer su 
derecho de libertad y reunión, sin pensar en las 
consecuencias graves de no hacer uso de forma 
responsable de un derecho fundamental. 
Es por esto por lo que quiero que desde los 
estamentos pertinentes se haga una recapacitación 
de los valores a trabajar y cómo trabajarlos. Para 
que nuestra sociedad sea capaz de saber ejercer 
correctamente sus derechos al mismo tiempo que 
no vulnera los derechos de los otros.

El sector pesquero ha sido 
y es fundamental en la 
economía de Vinaròs. A 
pesar de las dificultades 

crecientes desde hace años nuestros barcos son 
una parte inseparable de nuestra ciudad y del 
desarrollo económico de muchas familias.
Hoy los pescadores de Vinaròs, y del resto de la 
provincia, están viendo peligrar su futuro como 
consecuencia de una actitud irresponsable del 
gobierno central en manos del PSOE. Nuestros 
pescadores quieren trabajar, esa es su petición ya 
desesperada, pero la infame gestión socialista está 
a punto de dar al traste con este sector que no 
dejó nunca de trabajar de forma sacrificada en los 
peores momentos de la pandemia del pasado año.
Con la nueva reforma del sector se reducen los 
días de pesca a un máximo de 160 días al año 
aproximadamente. Ninguna empresa sobrevive 
trabajando únicamente esa cantidad de días. Esta 
reforma significa la muerte del sector pesquero 
tradicional de Vinaròs y por ello desde el Partido 
Popular vamos a exigir al gobierno central y al 
autonómico que luchen y consigan un acuerdo 
que les permita trabajar como hasta ahora unos 
190 días al año.
La izquierda se llena la boca hablando siempre 
de las clases trabajadoras, pero cuando está en el 
gobierno, se pliega a los intereses de los animalistas 
de salón que no conocen la realidad de nuestros 
puertos y ponen en peligro decenas de puestos de 
trabajo en Vinaròs.
La gente del Partido Popular ya hemos mostrado 
nuestro apoyo a todos aquellos profesionales del 
mar que se verán afectados y hemos asumido ante 
ellos un compromiso real. La izquierda lo arregla 
todo prometiendo subvenciones, sin darse cuenta 
de que los armadores o marineros no quieren 
subvenciones sino trabajar, con libertad, cuidando 
del fondo marino como siempre.
Aquellos que ven peligrar su futuro laboral en el mar 
no esperan de los políticos manifiestos para salir 
del paso sino gobiernos exigentes que antepongan 
los intereses generales a los de su partido. No es el 
momento de pensar en el micrófono amigo para 
hacer declaraciones amables sino de armarse de 
razones para defender a un sector que ve peligrar 
su futuro de forma inminente. El Partido Popular 
está y estará con el sector pesquero, sus peticiones 
son justas y salvan empleos.

El 30 de Enero de 
2018 los socialistas 
de Vinaròs 

publicaron en su web la noticia de la visita a su sede 
del president Puig, y sobre la foto del president 
con el actual alcalde de Vinaròs y la alcaldesa de 
Benicarló  escribían con grandes letras el siguiente 
titular:   “Ximo Puig sella el vertedero ilegal de 
Vinaròs poniendo fin al riesgo de contaminación 
del agua potable que se bebe en la localidad”
De no estar al tanto de los asuntos municipales y 
saber que el vertedero se encontraba en la misma 
situación que cuando la Generalitat lo clausuró 
en Junio del 2009 durante el mandato del alcalde 
Romeu, con la promesa de correr la Generalitat 
con los gastos para su sellado, cualquiera 
hubiera pensado que ya habían cumplido aquel 
compromiso adquirido muchos años antes.
Del 2009 al 2021 han transcurrido doce años 
de incumplimientos, demoras y dilaciones por 
parte de todos los gobiernos que han estado a 
los mandos de la Generalitat, a lo que hay que 
añadir la pasividad y el conformismo de los 
gobiernos municipales que han seguido al del 
PVI.  
Hace dieciséis meses el director general de cambio 
climático de la Generalitat estuvo en Vinaròs para 
anunciar haber sacado a licitación el sellado del 
antiguo vertedero y entonces se comprometió a 
tenerlo listo en el plazo de un año.
Ahora el alcalde Alsina dice que el sellado se ha 
demorado por la pandemia del coronavirus – la 
maldita pandemia que además de los malévolos 
efectos que nos ha causado, viene como anillo al 
dedo para justificar cualquier cosa injustificable - y 
dice además que el mismo director general acaba 
de anunciar que, tras la adjudicación de la obra a 
la empresa Ferrovial Agroman a mediados del año 
pasado, ya se ha firmado el acta de replanteo de la 
obra y que, para su comienzo únicamente hace falta 
la designación de un coordinador de seguridad, 
con lo cual tendremos el vertedero sellado dentro 
de once meses.
Es de desear que este nuevo retraso sea ya el último. 
Necesitamos conjurar el riesgo de las filtraciones 
que podrían contaminar los pozos de agua potable 
que están a escasos 500 metros del vertedero, tal 
cual como indicaban los socialistas en aquel titular.
Peñíscola tiene su vertedero sellado desde el 2016 y 
más recientemente lo tiene Benicarló. En la prensa 
leo que el principal riesgo de aquellos vertederos 
era el de los incendios, en cambio han tenido 
prioridad respecto del de Vinaròs en que, aparte 
del riesgo de incendio – y aquí hay que recordar 
que la Generalitat nos lo clausuró precisamente 
por un incendio denunciado por una asociación 
de vecinos, denuncia que además provocó que 
algunos alcaldes tuvieran que ir a declarar ante un 
juez por ello – con nuestro vertedero tenemos una 
espada de Damocles encima por el elevado riesgo 
de que se produzcan filtraciones toxicas hacia el 
agua que bebemos.
Cierto que el costo del sellado del nuestro debe ser 
el de mayor presupuesto de entre los de nuestro 
contorno, y quizás por ello nos hayan dejado para el 
final, mal asunto que el ambicioso plan autonómico 
de sellado de vertederos de la Generalitat haya 
dejado los más caros para el final en vez de haber 
comenzado por los más peligrosos.
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El genocidi

del poble palestí 
Per Cecilia Pastor

El creador del concepte de 
Genocidi,  Raphael  Lemkin, va ser 
un advocat polonès d’origen jueu 
que buscava una classificació 
penal adequada al que, entenia 
ell, constituïa un fenomen de nou 

tipus sorgit de la mà del feixisme i la Segona Guerra 
Mundial:I ho va definir com no sols  la destrucció de 
la identitat d’un grup nacional, no sols la destrucció 
del grup nacional com a tal sinó la imposició de 
la identitat del subjecte genocida (sigui un Estat 
o un conjunt de forces diverses) al grup agredit. 
“Genocidi és el crim de la destrucció de grups 
nacionals, racials o religiosos” encara que distingia 
dues fases: la destrucció de la identitat nacional del 
grup i la imposició de la nova identitat; el  cas del 
genocidi palestí per part de l’Estat d’Israel, amb el 
suport del govern dels EUA i del moviment sionista 
internacional, comptant amb la passivitat còmplice 
de la Comunitat Internacional, és la demostració 
més potent d’aquella idea gairebé intuïtiva de 
Lemkin .Un genocidi tal com el va definir l’article 
dos de la Convenció de Prevenció i Càstig al Delicte 
de Genocidi, assumit per les Nacions Unides.En la 
present Convenció, s’entén per genocidi qualsevol 
dels actes esmentats a continuació, perpetrats amb 
la intenció de destruir, totalment o parcialment, 
a un grup nacional, ètnic, racial o religiós, com a 
tal:  Matança de membres del grup; Lesió greu 
a la integritat física o mental dels membres del 
grup;Sotmetiment intencional del grup a condicions 
d’existència que hagin d’implicar la seva destrucció 
física, total o parcial; Mesures  destinades a impedir 
els naixements en el si del grup; Trasllat per força de 
nens del grup a un altre grup.”l’Estat d’Israel, amb el 
suport entusiasta d’amplis sectors de la seva població 
i el suport indispensable i fonamental del govern 
dels EUA i del sionisme internacional,ha sotmès 
i sotmet   al poble palestí a un procés genocida.
Durant aquests llargs anys, prop de la meitat dels 
homes palestins  incluint dones i nens han passat  i 
passen per les presons de l’Estat d’Israel, sotmesos a 
condicions de supervivència que acrediten un estat 
de tortura permanent  Quin articul del Conveni  de 
l´Onu pot enquadrar l’assassinat dels nens a Gaza’?, 
sorpresos mentre juguen al futbol a la platja o la dels 
nens del Camp de Refugiats, caçats com a animalons  
amb rifles de mira telescòpica pels soldats israelians 
que haurien de garantir la seva seguretat? ..No 
és un enfrontament si un costat té armes s i l’altre 
costat està resant, a això se’n diu massacre ,assassinat 
o genocidi. i és el que porta fent l’estat d’Israel amb 
la indiferència de la comunitat internacional davant 
semblant massacre d’un poble. Enl’horror que esta 
succeint a Gaza no cap  la indiferència, ni  la neutralitat. 
És  una guerra d’extermini i d’ocupació, acorralant 
a una població  ,deixant lo  sense mitjans  ,sense 
hospitals  ,sense aigua. Molt vergonyosa i  difícil  de 
justificar o d’entendre la indiferència de la comunitat 
internacional davant semblant genocidi.
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El pasado fin de semana, 8 y 9 de mayo, en las pistas 
atletismo de Castelló de Gaeta Huget se celebró 
en jornada matutina del sábado y domingo el 
Campeonato Provincial de Pruebas Combinadas 
Sub14 y en jornada vespertina del sabado, Control 
Absoluto. 
El Club Esportiu Vinaros FACSA Aigües de Vinaros 
estuvo representado por diversos atletas en las 
pruebas combinadas Sub16 y Sub14. 
Categoría Sub16 femenina el club estuvo 
representada por Marta Buch. Sus marcas fueron: 
100 m. vallas: 18,70 seg 
Altura: 1.48 mtrs 
Peso: 6.72 mtrs 
Longitud: 3.90 mtrs 
Jabalina: 12.61 mtrs 
600 ml.: 2:02.54 min 
Total puntuación pruebas combinadas: 2.264, 
finalizando en posición 12. 
Categoría Sub14 femenina, las atletas 
participantes fueron: 

1.- Júlia Mateu 
- 80 m vallas: 13,62 seg 
- Altura: 1.33 mtrs 
- Peso: 7.36 mtrs 
- Longitud: 4,61 mtros 
- Jabalina: 13,60 mtros 
Total puntuación pruebas combinadas: 1.959 
puntos y alzándose en el 3ª puesto en el 
campeonato provincial 
2.- Elena Arroyo 
- 80 m vallas: 18,21 seg 
- Altura: 1.15 mtrs 
- Peso: 5,26 mtrs 
- Longitud: 3,73 mtros 
- Jabalina: 11,61 mtros 
Total puntuación pruebas combinadas: 988 puntos 
3.- Lola Ocaña 
- 80 m vallas: 18,82 seg 
- Altura: 1.15 mtrs 
- Peso: 4,77 mtrs 
- Longitud: SM 

- Jabalina: 6,10 mtros 
Total puntuación pruebas combinadas: 578 puntos 
Categoría Sub14 masculina, 
Rubén Miralles representó al CEV: 
- 80 m lisos: 13,20 seg 
- Longitud 3,42 mtros 
- Peso: 5,23 mtrs 
- 80 m vallas: 17,88 seg 
- Altura: SM 
- Jabalina: 13,61 mtros 
Total puntuación pruebas combinadas: 675 puntos 
CONTROL ABSOLUTO 
En jornada vespertina la atleta Luz Altaïr, participó 
en las pruebas de salto de longitud y lanzamiento 
de disco, pruebas donde consiguió mejores marcas 
personales. 
En el salto longitud pudo superar por primera vez 
la barrera de los 5 metros, consiguiendo un mejor 
salto de 5,12 metros. Mientras en el lanzamiento 
de disco realizó un mejor lanzamiento de 26,08 
metros. Agraïments

Campeonato Provincial de Pruebas Combinadas Sub14 
y Sub16, más control 

El tirador vinarocense Juan Ripoll 
participó en la Copa Federació 
de tir de Catalunya
en dos competiciones, ambas 
celebradas en el campo de tiro 
Torres de Segre (Lleida)
La primera fue el domingo 9 
de mayo,  quedando tercero 
en la Copa Federació de tir de 
Catalunya Competición OPEN, 
en la distancia de 200 metros 
con calibre 308W.     

Por otro lado, el domingo 16 de 
mayo,  también en el campo de 
tiro Torres de Segre (Lleida) Ripoll 
quedó en segunda posición 
en la Copa Federació de Tir de 
Catalunya, Competition Open, 
en la distancia de 100 metros 
con calibre 22.

Juan Ripoll,  en la Copa Federació de Tir de Catalunya

El Club Esportiu Vinaros 
FACSA Aigües de Vinaros 
estuvo representado por 
diversos atletas en las pruebas 
combinadas Sub16 y Sub14
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Futbol

Joan Beltrán Quintero

El Vinaròs CF goleja al Càlig i marca el camí de l’ansiat ascens

Segona jornada de la lligueta d’ascens per al Vinaròs 
C.F. i segona victòria per golejada davant d’un valent 
Càlig C.F que encara no coneix la victòria en aquesta 
fase final. Un encontre jugat el passat diumenge al 
migdia a la Ciutat Esportiva de Vinaròs, i per fi ja, amb 
el suport de vora 500 aficionats vinarossencs que 
malauradament no han assistit a cap partit, a excepció 
de la primera jornada de la fase regular tot just jugada 
ara fa 7 mesos. Un dels factors determinants per a 
poder explicar el resultat final del partit va ser la calor 
que tant els jugadors com l’afició van haver de sofrir 
en un dels dies mes calorosos del que portem de 2021.

L’equip local dirigit per Rafa Ribera va sortir des de 
el primer minut amb la intenció d’encarrilar el partit 
assegurant-se els tres punts i seguint així ficant 
pressió al C.D. Els Ibarsos, clarament el rival a batre en 
aquestes 5 jornades que queden. Si és cert, que fins al 
minut 20 de la primera meitat, el Vinaròs C.F no estava 
aconseguint arribar fins a l’àrea visitant amb ocasions 
de perill, però Raul Gonzalez va poder rematar amb el 
cap al fons de la porteria rival una pilota que baixava 
del cel després d’un refús de Fernando Lores, ficant 
l’1-0 al marcador i obligant al Càlig C.F. a entregar-
se molt més a l’atac, oferint al Vinaròs C.F. molts més 
espais per a jugar. Ja a la segona meitat, la bona 
preparació física que els jugadors de Rafa Ribera han 
anat demostrant al llarg de l’any va tornar a marcar la 
diferència per aconseguir controlar el partit. Un dels 
homes del partit va ser Gonzalo Abril, que després 
de substituir a “Fita” al minut 58, a aconseguir marcar 
un doblet. El primer al 65’ amb una rematada de cap 
després d’una bona centrada del lateral Mario per 
banda dreta. El segon, en canvi, el va transformar 
després d’una assistència de Francesc Re picant la 
pilota per dalt del porter que ja estava batut a terra. 
Per últim, Pablo Hidalgo va tindre el 4-0 a les botes 
amb un cara a cara contra el porter rival, però la pilota 
va marxar fora per mil·límetres.

En definitiva un 3-0 al marcador i 3 punts més a la 
butxaca que segueixen marcant el camí a seguir en les 
4 finals que li resten al Vinaròs C.F.. La setmana que ve 
l’equip visitarà el camp del C.F. Torreblanca.

Alineació VINARÒS C.F:
Carlos Aguayo, Mario Alvarado, Jordi Adell, Fernando 
Lores, Marc Blasco, Christian Gil (82’), Alejandro 
Cabedo (71’), Pablo Hidalgo, Alexandre Rodriguez 
(82’), Rafael “Fita” (58’), Raul Gonzalez (82’)

Suplents: Gonzalo Abril (58’), Javi Esteller, Javi Garcia 
(71’), Jose Fonellosa (82’), Wilfredo Serret(82’), Francesc 
Re (82’), Jordi Espinach.
 
Alineació CÀLIG C.F.:
Moises, Balfagon, Monroig (58’), Azeddine (76’), 
Manuel Ferrer, Dolz, Juanjo Mir (68’), Moha, Juan Abril, 
Ezequiel, Uriel (68’).

Suplents: Nestor (68’), Eliazid, Aaron, Gerard (76’), 
Oscar Querol (58’), Pol Barreda (68’).

GOLS: Raul Gonzalez (19’) Gonzalo Abril (65’ i 87’)

Vinaròs C.F. 3 - 0 Càlig C.F.  

Fotos Rafa Danta
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C.B.Gil Comes Vinaròs

El diumenge 16 de maig es va celebrar a la Piscina 
Servol de Vinaròs la Prova 2 d’ accés autonòmic de 
les categories benjamí i aleví.
Van participar vuit clubs de la provincia : Castalia 
Castelló, CN Vila-Real, CN Benicarló, CN Onda, CN La 
Vall d’ Uixó, Club Deportivo Nados Castellón, Vila- 
Swim Fondistas Club Natación i el CN Vinaròs.
El CNV va participar en un total de 41 nadadors 
que van estar acompanyats pels seus entrenadors 
Isidro i Toni.
En categoria femenina van nadar : Patricia, Martina, 

Laia, Vega, Jana, Gemma, Valeria, Ariadna, Aitana, 
Ainhoa, Paula, Zoe, Abril, Marta, Martina, Naiara 
Milena i Elsa.
En categoria masculina van nadar : Jon, Lucian, 
Hugo, Guillem, Andrei Mario, Nacho, Kevin, Ernesto, 
Alvaro, Ferran, Fran Alexis, Alex, Joan, Gabriel, 
Javier, Antonio, Damian, Dario, Ruben, Pol, Pau 
Hector i Aleix.
Tots els nadadors ho van fer molt bé, intentant 
millorar els seus temps. Després de la tornada 
escalada als entrenaments es van notant les   

millores en els resultats. Destacar que el nadador 
Damian Burriel va aconseguir  mínima autonòmica 
en els 400 mtrs lliures.
Seguim sumant competicions i ganes de competir.
Volem destacar el bon ambient i esperit d’ equip 
durant tota la jornada.
A seguir així campions !!! Volem agraïr també als 
pares/mares que van colaborar en les tasques de 
preparació i organització del event per la seua 
colaboració fent que entre tots formem un gran 
equip. Moltes gràcies !!!

Prova 2 accés autonòmic benjamí i aleví

El passat cap de setmana l’equip cadet i juvenil femení del club es van desplaçar a Castelló 
per jugar l’última jornada de lliga fora de casa. 
Dissabte al migdia les juvenils es van enfrontar a l’UBE Illa Grau en un partit que va acabar 3 
sets a 0 en contra de l’equip vinarossenc. L’equip rival va ser superior al llarg de tot el partit, 
deixant uns parcials al marcador de 25-10, 25-8 i 25-20.  Les jugadores van tenir un molt bon 
tercer joc però no poder emportar-se el set.
Per la seva part, les cadets van jugar contra el Volei Grau B, aconseguint la victòria per 0 
a 3. Amb uns parcials de 21-25, 22-25 i 18-25, les jugadores vinarossenques van dominar 
el partit i van aconseguir emportar-se els 3 punts de la jornada. Els dos equips femenins 
segueixen treballant i millorant de cara als partits següents a casa ja amb públic a les 
grades, seguint les mesures de prevenció requerides.
Aquest diumenge les cadets s’enfronten al CV Mediterráneo a les 10 h, mentre que l’equip 
juvenil rep al Volei Grau B al migdia.

El cadet femení guanya a l’UBE Illa Grau

Laia Casanova

Alevin 
CB Gil Comes Vinaròs 53- CB Vila Real 36 
Partido muy intenso en el cual los nuestros 
dominaron la primera parte con una gran defensa y 
efectividad en ataque. En la segunda parte debido 
a despistes en defensa una gran cantidad de 
pérdidas en ataque el rival consiguió meterse en el 
partido llegando a estar a 10 puntos pero otro gran 
último cuarto de los nuestros consiguieron ampliar 
la ventaja y sellar otra victoria que pone el 2-0 en 
esta segunda fase.
Infantil Femenino
NBF 44 - Vinaròs 29
El partido empezó con un muy buen cuarto en 
juego, que no fuimos capaces de transformar 

en el marcador, yéndonos con un parcial 5-1, 
que no respondía al trabajo desarrollado. 
Luego conseguimos igualar el resultado, que 
se mantuvo muy ajustado, hasta el 6 y 7 cuarto, 
donde la permisividad arbitral, propició sendos 
parciales favorables para el equipo local (6-2 y 
10-3). Debemos trabajar estos pequeños detalles 
y no centrarnos en jugar continuamente el 1c1. 
Fuimos capaces de llevarnos 3 cuartos, pero no 
llegamos con opciones de llevarnos el partido. Muy 
satisfecho, pues incorporamos nuevas jugadoras al 
proyecto, que nos da más recorrido y opciones.
Infantil Masculino 
Kok Shop CB Moncofa 36 CB Gil Comes Vinaros 
66

Nos trasladamos a Moncofa, con tres bajas por 
lesión. Partido que nos sirve para seguir trabajando, 
hubo por momentos buen movimiento de balón, 
utilizando los cortes y atacando la canasta, 
debemos trabajar aún más las ayudas defensivas. 
Seguimos dependiendo de nosotros para seguir 
mejorando.
Cadete masculino 
CB Segorbe 56-55 CB Gil Comes Vinarós 
Junior masculino 
CB Castellón 60-63 CB Gil Comes Vinarós 
Senior
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Informarles de los cambios que tendrán lugar en la estructura tarifaria de 
electricidad. Afectará a todos los clientes del sector eléctrico con independencia 
de su comercializadora, a partir del 1 de junio de 2021. Se trata de cambios que 
afectan únicamente a los componentes regulados.
El cambio viene motivado por la aplicación de las directivas de la Unión Europea 
sobre Mercado Interior de la Electricidad. Su aplicación ha obligado a realizar 
modificaciones legislativas de tal forma que la Comisión Nacional de los 
Mercados y la Competencia (CNMC) y el Gobierno de España han tenido que 
desarrollar una nueva metodología de cálculo para establecer los conceptos 
regulados de la factura y su importe. Esta nueva estructura fomenta el uso 
eficiente de la red eléctrica y, además, permitirá una mayor integración de 
tecnologías emergentes, como la movilidad eléctrica y el autoconsumo solar.
  Básicamente, el cambio consiste en que los antiguos periodos tarifarios y 
precios fijados en la antigua regulación de Peajes de Transporte y Distribución 
se separan ahora en dos, Peajes y Cargos:
 
1. Peajes: es el componente regulado destinado a cubrir los costes de transporte 
y distribución de electricidad. El importe lo fija la CNMC en la Resolución de 18 
de marzo de 2021, de la Comisión Nacional de los Mercados y la Competencia, 
por la que se establecen los valores de los peajes de acceso a las redes de 
transporte y distribución de electricidad de aplicación a partir del 1 de junio 
de 2021, siguiendo la metodología de cálculo recogida en la  Circular 3/2020, 
de 15 de enero, de la Comisión Nacional de los Mercados y la Competencia, por 
la que se establece la metodología para el cálculo de los peajes de transporte y 
distribución de electricidad.
 
2.  Cargos: es un componente regulado destinado a cubrir otros costes del 
sistema como las primas a las renovables, el déficit tarifario, el sobrecoste de los 
territorios no peninsulares y otras externalidades. El importe lo fija el Ministerio 
de Transición Ecológica mediante la  Orden TED/371/2021, de 19 de abril, por 
la que se establecen los precios de los cargos del sistema eléctrico y de los 
pagos por capacidad que resultan de aplicación a partir del 1 de junio de 2021, 
siguiendo la metodología de cálculo recogida en el Real Decreto 148/2021, de 
9 de marzo, por el que se establece la metodología de cálculo de los cargos del 
sistema eléctrico.
 
Entonces, ¿cómo es la nueva estructura que dará lugar a la factura de 
electricidad?
Debido a la magnitud y complejidad del cambio, en esta comunicación 
nos centraremos únicamente en el grupo tarifario dirigido a consumidores 
domésticos con potencia contratada inferior a 15 kW. En la web de la CNMC 
encontrarán información para el resto de tarifas (https://www.cnmc.es/guia-de-
peajes-electricos-2021)
Todas las tarifas tendrán discriminación horaria. Habrá una sola tarifa para 
consumidores domésticos (potencia contratada menor o igual a 15 kW) 
denominada 2.0 TD. Desaparecen las antiguas 2.0 A, 2.0 DHA, 2.0 DHS, 2.1 A, 2.1 

DHA y 2.1 DHS.
Los precios de potencia y energía variarán en función del tramo horario en 
que nos encontremos. 
POTENCIA CONTRATADA.  Los clientes tendrán la posibilidad de contratar 
2 potencias distintas, potencia punta (P1) y potencia valle (P3) con dos 
periodos horarios:
La potencia punta (P1) será de aplicación de 8 h a 24 h de lunes a viernes no 
festivos. Su precio será más caro.
La potencia valle (P3) será de aplicación de 24 h a 8 h, sábados, domingos y 
festivos nacionales. Su precio será más barato

  CONSUMO DE ENERGÍA.  Hay tres tramos horarios para el consumo de la 
energía: 
Periodo punta (P1), comprende dos franjas horarias: de 10 h a 14 h y de 18 h 
a 22 h de lunes a viernes no festivos. Es el período más caro.
Periodo llano (P2), comprende tres franjas horarias: de 8 h a 10 h, de 14 h a 18 
h y de 22 h a 24 h de lunes a viernes no festivos. Tiene un precio intermedio.
Periodo valle (P3), comprende de 24 h a 8 h, sábados, domingos y festivos 
nacionales. Es el período más barato.

¿Cómo se reflejarán estos cambios en la factura de electricidad?
 La Resolución de 28 de abril de 2021, de la Dirección General de Política 
Energética y Minas, por la que se establece el contenido mínimo y el 
modelo de factura de electricidad a utilizar por los comercializadores 
de referencia determina cómo han de reflejarse estos cambios en el caso 
de contratos en mercado regulado (suministros con PVPC y suministros con 
Bono Social principalmente). En estos casos las modificaciones se realizarán 
automáticamente y el consumidor no tendrá que hacer nada. 
  Si el contrato del suministro se encuentra en  mercado libre, las 
comercializadoras cuentan con las siguientes posibilidades:
Adaptar el precio del contrato a los nuevos periodos de potencia y energía.
Mantener los tramos de precio que cliente y comercializadora hubieran 
acordado (horas bonificadas diarias, mismo precio todos los días, precios 
diferentes para el fin de semana, etc) pero modificando el precio para 
trasladar los nuevos valores de los componentes regulados que cambian.
En cualquier caso, la comercializadora, deberá comunicar los cambios al 
cliente.

Cambios en la estructura tarifaria de electricidadProva 2 accés autonòmic benjamí i aleví

L’Ajuntament de Vinaròs, per Junta de Govern Local de data 14 de maig de 
2021, va aprovar l’expedient i plecs per a la contractació del LA REDACCIÓN DE 
PROYECTO BÁSICO Y DE EJECUCIÓN Y DIRECCIÓN FACULTATIVA  DE LAS OBRAS 
DE ADECUACIÓN DEL EDIFICIO MUNICIPAL “CORRAL DE BATET” DE VINARÒS 
PARA CENTRO DE INSPIRACIÓN TURÍSTICA VINARÒS-MAESTRAT Y OFICINA DE 
TURISMO (2ª FASE DE ACTUACIONES SOBRE EL EDIFICIO), INCLUYENDO TODOS 
LOS PROYECTOS COMPLEMENTARIOS NECESARIOS PARA LA EJECUCIÓN DE 
LAS OBRAS Y APERTURA DEL CENTRO Y LA OFICINA, ASÍ COMO DIRECCIÓN DE 
EJECUCIÓN DE LAS OBRAS, COORDINACIÓN DE SEGURIDAD Y SALUD DURANTE 
LAS OBRAS, CONTROL DE CALIDAD Y DIRECCIÓN DE LAS INSTALACIONES, 
POR PROCEDIMIENTO ABIERTO Y TRAMITACIÓN ORDINARIA, contrato que se 
encuentra dentro de la Estrategia de Desarrollo Urbano Sostenible e Integrado 
(EDUSI), cofinanciado por el Fondo Europeo de Desarrollo Regional (FEDER), 
2014-2020 (Exp. 9425/2020-Gen. 30/20)

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament de Vinaròs, Pza. Parroquial, 
nº 12, 2º pis, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.es /
Perfil Contractant

Data límit de presentació de la documentació electrònicament: el 3 de juny de 
2021.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del Sector Públic de l’Ajuntament 
de Vinaròs.

Anunci licitació Anunci licitació
L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldía de data 18 de maig 
de 2021, va aprovar l’expedient i plecs per a la contractació de la 
«REDACCIÓN DE PROYECTO BÁSICO Y DE EJECUCIÓN Y DIRECCIÓN 
FACULTATIVA DE LAS OBRAS A EJECUTAR EN EL CEIP NTRA. SRA. 
ASUNCIÓN DE VINARÒS INCLUYENDO TODOS LOS PROYECTOS 
COMPLEMENTARIOS NECESARIOS PARA LA EJECUCIÓN DE LAS OBRAS 
Y APERTURA DEL CENTRO, ASÍ COMO DIRECCIÓN DE EJECUCIÓN DE 
LAS OBRAS, COORDINACIÓN DE SEGURIDAD Y SALUD DURANTE LAS 
OBRAS, CONTROL DE CALIDAD Y DIRECCIÓN DE LAS INSTALACIONES, 
POR PROCEDIMIENTO ABIERTO Y TRAMITACIÓN ORDINARIA, actuación 
financiada por la Generalitat Valenciana a cargo del PROGRAMA 
EDIFICANT (Exp. 7247/2020-Gen. 23/20)»

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament de Vinaròs, 
Pza. Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores i a 
la pàgina www.vinaros.es /Perfil Contractant

Data límit de presentació de la documentació electrònicament: el 3 
de juny de 2021.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del Sector Públic de 
l’Ajuntament de Vinaròs.
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TAULER MUNICIPAL

  ·  964 401 912

  MÉS INFORMACIÓ
 ADL Agència de Desenvolupament Local
 Carrer de Sant Ramon, s/n
 Tel. 964 407 700
 www.adl.vinaros.es

  LLOC DE REALITZACIÓ
	 Centre	del	Coneixement	VINALAB 
 Carrer de Galícia, 12
 Vinaròs

  INSCRIPCIONS EN LÍNIA
 bit.ly/Reiniciat

Curs: Entrenament per 
al teu desenvolupament 

personal i professional (40h)

Dates: 7, 9, 11 i 14 JUNY
Horari: 9.30-13.30

Inscripcions	fins	al	30	de	maig

Curs: Facturació i gestió 
comptable de la PIME (40h)

Dates: 12, 14, 16, 19, 21, 23, 26 i 28 ABRIL
Horari:	9.00-14.00 

Inscripcions	fins	al	5	d’abril

AJUNTAMENT DE VINARÒS
ADL AGÈNCIA DE DESENVOLUPAMENT LOCAL

REINICIA’T
Accions formatives 2021

1r semestre

 @turismevinaros
 TurismeVinaros
 Turisme_Vinaros
 www.turisme.vinaros.es
 www.amarvinaros.com

Turisme

MESURES DE SEGURETAT COVID-19

BERGANTÍN       
C. Varador, 8 
964 45 59 90 

LA ISLA       
Pg. St. Pere, 5 
964 45 23 58

BANG BANG
Av. País Valencià, 2
722 88 23 99

BUGATTI
Pg. St. Pere, 1
964 47 38 93 

COME IN CASA
Pl. St. Agustí, 3
964 84 47 41

DANIELL’S 
Av. Fco. José Balada, 15
964 86 09 60

DESPERADOS
C. Cala del Puntal, O, 8
964 40 10 26

DUC DE VENDÔME
Ctra. N-340, Km. 1053 
964 45 09 44

VINARÒS  
PER EMPORTAR
RESTAURANTS I BARS
MENJAR PER EMPORTAR 
COMIDA PARA LLEVAR 
PLAT À EMPORTER 
TAKE AWAY

ESTABLIM
EN

TS
 A

MB MENJAR PER EMPORTAR

GASTRO LAI
Pg. Blasco Ibáñez, 7
964 02 66 17

KAOS
C. Dr. Santos, 4
877 01 38 49

L’OLIVERA
C. Arxipreste Bono, 28
964 45 69 78

LA MAR DE BO
C. Cid, 16 local 1
864 81 39 09

LO CAPRITXO
C. Socors, 37
620 14 87 02

MANDRAGORA 
Mare de Deu del Socors, 33 
640 86 10 74

MCQUEEN
Av. Jaume I, 31
675 44 90 44

MUU..!
C. St. Francesc, 31
964 04 40 75

Establiments adherits al Sistema Integral 
de Qualitat Turística en Destí (SICTED)

Avís: Per a confirmar disponibilitat de 
l’oferta haureu de posar-vos en contacte amb 
l’establiment participant en aquesta iniciativa. 
L’Ajuntament de Vinaròs no es responsabilitza 
del tancament i obertura dels establiments.

NIRVANA
C. Dr. Segarra Obiol, 4 
Local 2
651 42 94 70

NOU ALBOCÀSSER
Pl. Sant Agustí, 4
605 11 84 33

NOU PARADA
C. St. Cristòfol, 2 
964 82 61 14 

RAFEL “LO CRISTALERO”
Av. Pau Béjar -  
C. Cervantes, 2
964 40 20 48 

TERUEL
Av. Madrid, 11
964 40 04 24

TIC-TAC
Av. Fco. José Balada, 231
964 49 61 37
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ACTUALITATE L  D I A R I E TVinaròs
PUBLICITAT

Visita l'hemeroteca 
gratuïta del Diariet al 
repositori de la UJI

http://repositori.uji.es/xmlui/
handle/10234/95093

Cerca imatges i articles 
de la història de Vinaròs

E L  D I A R I E TVinaròs

MERCAT DE VINARÒS
ara, més que mai,

Des de sempre, el Mercat de Vinaròs ha estat un lloc on trobar producte
fresc, de qualitat, a bon preu i amb el consell més professional.

Sembla una oferta immillorable, veritat? Doncs no, sí que es pot millorar. Perquè 
ara, el Mercat, arriba a casa teua. El Mercat de Vinaròs posa en marxa la seua 
web de venda online, perquè ho tingues tot igual, però molt millor, a la porta 
de casa teua.

Fes la teua comanda al web www.mercatdevinaros.es i en un tres i no res 
te la portem a casa, sense calor, sense cues i sense esperes.

Mercat de Vinaros, ara, mes que mai, molt a prop teu., ,

/MercatDeVinaros

molt a prop teu.
I em

porten la 
compra 
A CASA!

Informació important per a les col·laboracions
Nou e-mail del Diariet

El correu del Diariet enlloc de diariet@vinaros.org és:
diariet@vinaros.es

Nunca te olvidaremos

Rosa Guimerà Chaler
Que falleció en Vinaròs 

el día 18 de mayo de 2021,
a los 77 años de edad.

D.E.P.

La familia agradece toda la atención recibida y las muestras de 
afecto y condolencia que nos han mostrado.

Gracias de corazón.

En memoria de:
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Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció:  Laborals: 9.00 i 
20.00 h  Dissabte: 9.00, 20.00 h.  Diumenge: 9.00, 
12.00 i 20.00h. 

Convent Divina Providència: 
Laborals: 19.30 h. Festius: 10.30 h.

Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 
h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h

Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)

El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. 
Diumenge: 10.00 h

Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 
h, Dimarts estudi bíblic: 20 h 

Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 77 06
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Recollida d’estris voluminosos  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Vinataxi 600 600 333

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86
OMIC 964 40 77 00

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat” 

Gas butà 964 45 11 24

         TRENS  VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

CATÍ    

ANROIG

XERT

SAN MATEU

CANET

LA JANA

TRAIGUERA

SAN JORDI

VINARÒS

8:15

8:25

8:30

8:45

9:00

9:10

9:15

9:20

9:45

17:30

17:20

17:15

16:55

16:45

16:35

16:30

16:25

16:00

CATÍ - VINARÒS

LUNES, MIÉRCOLES Y VIERNES no festivos

*resto de días sin servicio

VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20

E L  D I A R I E TVinaròs

DILLUNS, DIMECRES I DIVENDRES 
NO FESTIUS

La resta de dies sense servei
POBLACIÓ ANADA TORNADA
CATÍ 8:15 17:30
ANROIG 8:25 17:20
XERT 8:30 17:15
SANT MATEU 8:45 16:55
CANET 9:00 16:45
LA JANA 9:10 16:35
TRAIGUERA 9:15 16:30
SANT JORDI 9:20 16:25
VINARÒS 9:45 16:00

CATÍ-VINARÒS

URBÀ VINARÒS

DILLUNS A 
DIVENDRES

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

8:30
9:15
9:55

11:05
11:45
12:55
13:35
14:45
15:25
16:35
17:15
18:25
19:05
20:15

7:30
8:30
9:35

10:15
11:25
12:05
13:15
13:55
15:05
15:45
16:55
17:35
18:45
19:25
20:35

7:30
8:50

10:35
12:25
14:15
16:05
17:55
19:45

8:00
9:00

10:50
12:40
14:30
16:20
18:10
20:00

DISSABTES, 
DIUMENGES FESTIUS
( Diumenge i festius , 
només juliol i agost)

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

9:10
9:50

11:00
11:40
12:50
16:40
17:20
18:30

9:30
10:10
11.20
12:00
13:10
17:00
17:40
18:50

          10:30
12:20
18:00

9:00
10:45
12:35
16:30
18:15

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). 

Entre las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con 
receta médica y se deberá llamar a la policía local 964 40 77 04

23 maig GUIMERÀ Pl. Parroquial, 11

24 maig ADELL P. Picasso - Pio XII

25 maig SANZ c. Pont, 83

26 maig VALLS Zona turística nord, 11

27 maig MAtEU c. Sant Francesc, 103

28 maig GUIMERÀ Pl. Parroquial, 11

29 maig PItARCH c. del Pilar, 120



22 de maig de 2021

31

agenda

         TRENS VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS

CASTELLÓ              6:00  - 13:00 - 20:00

BENICÀSSIM           6:20 - 13:20 - 20:20

PLAYETAS               6:25 - 13:25 -  20:25

OROPESA                6:40 - 13:40 - 20:40

RIBERA                    6:50 - 13:50 - 20:50

TORREBLANCA       7:00 - 14:00 - 21:00

ALCALÁ                   7:15 - 14:15 - 21:15

STA. MAGDALENA  7:25 - 14:25 -  21:25

BENICARLÓ            7:35 - 14:35 -  21:35

VINARÒS                 7:55 -14:55  - 21:55

VINARÒS                  08:00  -  15:00  - 22:00

BENICARLÓ             08:24  -  15:24  - 22:24

STA. MAGDALENA   08:35  -  15:35  - 22:35

ALCALÁ                     08:45  -  15:45  - 22:45

TORREBLANCA        09:00  -  16:00  -  23:00

RIBERA                     09:10  -  16:10  - 23:10

OROPESA                 09:15  -  16:15  - 23:15

PLAYETAS                 09:25  -  16:25  - 23:25

BENICÀSSIM             09:30  -  16:30  - 23:30

CASTELLÓ                09:55  -  16:55  - 23:55

CASTELLÓ - VINARÒS

LUNES A DOMINGO
VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 19/10/20

IDA
VUELTA 

Castellón - Estación de Autobuses 

Cardenal Costa (esq. Avda. Barcelona)
Avda. Benicàssim (Estadio Castalia)

Avda. Benicàssim (Hospital General)

Avda. Barcelona (esq. Paseo Morella)
Pza. T. Izquierdo (Esc. Virgen de Lourdes)

Pinar del Mater Dei
Benicàssim - Avda Castellón (Carmelitano)

C/ El Clot (junto Puente de Hierro)
Avda. Barcelona (Monjas Oblatas)

C/ Santo Tomás (Rte Montesol)

PLAYETAS
Avda  Barcelona (Voramar)

Oropesa - Cuartel de la Guardia Civil
TORRE DE BELLVER

N-340 Empalme Cabanes
C/ J. Rivera Forner (Porches)

N-340 - Venta Germán

N-340 - Rte Camioneros
N-340 - Rte. Tere

Torreblanca - C/ San Antonio (cooperativa)

Avda. del Mar (Turísmo)
C/ San Antonio (Ayuntamiento)

C/ San Jaime, nº108

Alcalá - General Cucala (Campo Futbol)
Empalme Alcocebre

Avda. H Marruecos (Estación)
Sta. Magdalena C/ Estación - C/ Carretera

Benicarló - C/ San Francisco (casal)

Vinaroz - Picasso

Vinaroz - Río Servol

En el regreso, solicite al conductor la parada en la
UJI. En los servicios con llegada a Castellón a las

9:55 y 16:55
SOLO DÍAS LECTIVOS 

A las 12:50 y 19:50 salida desde la UJI
SOLO DÍAS LECTIVOS 

Hospital de Vinaroz 

www.autosmediterraneo.com   (964) 22 00 54

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:41:57

Origen: VINAROS
Destino: BARCELONA (TODAS)
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
18084 REG.EXP. 06.53 10.25 3h. 32min. 17.60
99402 MD 10.03 14.28 4h. 25min. 13.00
00694 TORRE ORO 17.43 19.35 1h. 52min. 30.00
18096 REG.EXP. 18.43 22.25 3h. 42min. 17.60

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:45:15

Origen: BARCELONA (TODAS)
Destino: VINAROS
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
00697 TORRE ORO 09.22 10.57 1h. 35min. 30.00
18093 REG.EXP. 09.43 13.08 3h. 25min. 17.60
99607 MD 10.43 14.11 3h. 28min. 13.00
99842 MD 15.40 19.41 4h. 1min. 12.90
18189 REG.EXP. 19.43 23.05 3h. 22min. 17.60

DILLUNS A DISSABTES (Excepte festius) DIUMENGES I FESTIUS

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA 
              Des de 6:30 a 19:30, cada 30 minuts       
              20:30 i 21:30

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA   
              Des de 6:30 a 21:30, cada 60 minuts      

BENICARLÓ- PENÍSCOLA
             Des de 7:00 a 20:30 cada 30 minuts
             21:00 i 22:00

BENICARLÓ- PENÍSCOLA
             Des de 7:00 a 22:00 cada 60 minuts
             

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS 
              Des de 7:30 a 20:30, cada 30 minuts       
              21:30 i 22:30

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS 
              Des de 7:30 a 22:30, cada 60 minuts       
          

BENICARLÓ- VINARÒS
             Des de 7:50 a 20:50 cada 30 minuts
             21:50 i 22:50

BENICARLÓ- VINARÒS
             Des de 7:50 a 22:50 cada 60 minuts
             

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA

Parades Vinaròs- Benicarló-Peníscola:  

Riu Servol - Avg. Llibertat (només de tornada) - Esglèsia (només d’anada) 
- Avg. Picasso - Avg. Pio XII - Renfe/Vinaròs - Hospital Comarcal - Polig 
Industrial (pista atletisme) - Polig. Vinaròs (Carrefour) - Batreta N340, 
Km1045.8 - Renfe/Benicarló (només a l’estiu) - Casal C/S Francescc,29 - 
Jardins Plaça Constitució 1 - Neptuno (només de tornada) - Doctor Fleming 
(Mercadona i només d’anada) - Farell.Avg. Papa Luna 73 - Can Vicente. 
P.Luna, Plenamar - Las Caracolas. P Luna 370 - Fruit. Piñana - Voramar, Grna 
Hotel Peníscola - Casablanca, Plaça Luna Restaurante Fontana - Peñismar, 
Piscina Municipal - Bodegón 2000, (P. Luna 80) - Acuazul, Apartaments 
Picasso - Hotel Peníscola Plas, Hotel Felipe II -  Hosteleria del Mar ( P. 
Luna,19) - Hotel Maria Cristina, P Luna 10 - Turismo , (Avg Primo de Rivera, 
31) - Plaça Constitució, Ajuntament -  Castell  (Plaça J.B. Antonelli)

VINARÒS-BARCELONA

BARCELONA-VINARÒS



Citrus del Tancat

El Citrus del Tancat, és un espai gastronòmic dintre de l'idíl·lic Hotel Tancat de Codorniu, on trobarem una cuina 
mediterrània creativa signada pel xef Aitor López, al càrrec de la sala trobarem, el maître i sommelier Àlex Carlos Nolla 
que defensa un servei atent i proper, amb un celler de més de 320 referències.
Tenim a la seva disposició 2 menús de degustació, el Menú Tancat que té un cost de 45€ i el Menú Citrus (sota encàrrec) 
que té un cost de 64€ i també disposen de carta.
Poden gaudir dels nostres maridatges, aconsellat pel nostre sommelier.

Ja podeu gaudir del bon temps a Els Jardins del Tancat
Amb el Nou Restaurant Arròs & Brases #inlovejardins 

El nou espai gastronòmic al Tancat de Codorniu 

Els jardins del tancat, un espai màgic envoltat de natura, on podreu gaudir del nou Restaurant Arròs & Brases, cuina basada en arrossos, 
peix i carns a la brasa.
A més a més disposem d’una piscina de 66m per poder banyar-se i espais de relax.
No us podeu perdre els nous “Tardeo’s” del tancat, on podreu degustar un bon cocktail, venir a fer el vermut o a passar 
un bonic dia amb família o amics.
Coneix el nou espai d’esdeveniment de moda! T’esperem!

Tel.: 977 737 194   -  www.tancatdecodorniu.com

PUBLIREPORTATGE
15 de maig de 2021


